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1. Ruský šváb, můj prezident je ruský šváb. Rusovi se ale ruští švábi hnusí, i když jsou mu užiteční  Forum24.cz - Články

2. Knihám věnuju péči, nejsou žádný „fastfood“  Reporterpremium.cz - Články

3. Pojďte s námi na Colours! 21 vystoupení, 32…  Facebook - Příspěvky

4. Sálem Společenského domu Střelnice ve městě Tábor…  Facebook - Příspěvky

5. Otevření vlastivědného muzea Heimatmuseum Freudenthal/Altvater v Memmingenu  Městský úřad Bruntál - Náš domov

6. Zveme vás na novou výstavu do galerie Josefa…  Facebook - Příspěvky

7. Čestné uznání pro Martina Pelce od Grantová… Facebook - Příspěvky

8. s Fyzikální ústav v Opavě a Město Opava  Facebook - Příspěvky

9. Stále se můžete za námi přijít podívat na Den…  Facebook - Příspěvky

10. V Karviné staví nové dětské dopravní hřiště v jiné části města  Polar.cz - Moravskoslezský kraj

11. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)  TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)

12. Neodkládejte podání přihlášky ke studiu na příští…  Facebook - Příspěvky

13. Noční svítící oblaka okouzlila Česko! Kdy a jak krásný jev pozorovat?  Blesk.cz - Články

14. A máme tady další ze série mikro-přednášek…  Facebook - Příspěvky

15. � ���Letní prázdniny jsou za rohem my vás hned…  Facebook - Příspěvky

16. �� V minulém měsíci se zúčastnili 3 naši kolegové…  Facebook - Příspěvky

17. Středoškoláci z Pardubického kraje zabodovali na přehlídce odborných činností  Pardubickykraj.cz - Články

18. � Dnes se na naší fakultě uskutečnily promoce,…  Facebook - Příspěvky

19. HEJTMAN JAN KRKOŠKA: Nálepka černého regionu postupně mizí v černé díře  A 11, s. r. o. - Innovation

20. Léto �� v muzeu? � NAŠE TIPY na ČERVENEC a SRPEN�…  Facebook - Příspěvky

21. Druhý den promocí! ��Blahopřejeme všem našim…  Facebook - Příspěvky

22. A máme tady video � z promocí Univerzity třetího…  Facebook - Příspěvky

23. ���ÚSPĚŠNÍ ABSOLVENTI UNIVERZITY TŘETÍHO VĚKU SI…  Facebook - Příspěvky

24. Už za tři týdny začínají Colours of Ostrava!…  Facebook - Příspěvky

25. Jak šel čas … �� Jindřich Štreit světoznámý… Facebook - Příspěvky

26. V prostoru UniPointu Slezské univerzity v… Facebook - Příspěvky

27. DX Heroes bodují v USA. Pro startup MassPay vytvořili vývojářský portál usnadňující adopci jejich platební služby  Feedit.cz - Články

28. s Jiřina Böhmová aKatarina Jelsovska Petrlova  Facebook - Příspěvky

29. Török o zápasu s Vlčkem: Když mě Oktagon oslovil, předpokládal jsem, že vypadl soupeř Mikuláškovi a nebo nedejbože Škvorovi v polotěžké váze  Ruik.cz - Články
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30. Uhelné regiony si rozdělí 41 miliard korun. Problémem je málo času a nedostatečná připravenost  Drbna.cz - Články

31. Nový Domovník je prázdninově naladěn  Charitaopava.cz - Články

32. Z reality show až do Oktagonu: Nabídka, která se neodmítá, říká nováček. Kritiku očekával  Sport.cz - Ostatní

33. Výstava fotografií Romana Vondrouše a Michala Frýdy je spojená s recesí a zimou  Genus.cz - Články

34. Zprávy (automat)  ČRo - Ostrava - Zprávy (automat)

35. Mikulášek reaguje na Vlčka v Oktagonu: Jediný důvod, proč si dostal možnost, je to, že ti Muradov přebral přítelkyni  Ruik.cz - Články

36. Úspěšní absolventi Obchodně podnikatelské fakulty…  Facebook - Příspěvky

37. GLOSA Pes je ještě živý  Hanackyvecernik.cz - Články

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (05:11:04) Internet Slezská univerzita v Opavě Forum24.cz - Články Quido Czerny

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

GLOSA / Když byl v roce 2013 zvolen Miloš Zeman prezidentem, nečekal jsem od toho nic dobrého. Měl jsem z toho spíše mrzení než smutek. Zeman byl ulhaný, mstivý, sprostý
misogyn s úžasným komplexem méněcennosti. Očekával jsem v tomto směru spoustu ostudy, ale byl náš. Člověk pro EU a NATO s odvážným a jasným postojem vůči
terorismu, se kterým se přece nevyjednává. V prvním roce svého prezidentství toho nestihl málo. Využil prapodivného pádu Nečasovy vlády a sestavil si vlastní vládu s věrným
Rusnokem v čele. Tož, nic moc, ale v rámci našeho rybníčku také nic nečekaného. Quido Czerny je učitel, písničkář a hudebník, věnuje se výuce češtiny a dějepisu na jedné z
pražských základních škol, přednáší též na Pedagogické fakultě Univerzity Karlovy mediální výchovu a didaktiku. Letos vydal své debutové album s názvem Otevřený účet.

Kopernikánský obrat přišel s ruskou agresí vůči Ukrajině v roce 2014. Zábor Krymu, ruští vojáci na dovolené na Donbase, sestřelení malajsijského dopravního letadla a čím dál jasnější Zemanova
podpora Putinova režimu. Nejprve ve formě bagatelizace, výroky typu „na Ukrajině je občanská válka“, pak kritika protiruských sankcí. Můj bod zlomu byl, když Zeman vycestoval na konferenci
Dialog civilizací na ostrově Rhodos, kterou organizoval Putinův přítel, oligarcha Vladimir Jakunin ze sankčního seznamu Spojených států. Přesněji fotografie, na které Zeman plave v moři s
Ovčáčkem a Mynářem, přičemž se usmívá jako mazanost sama. Ze zmatení jsem se propracoval nejprve ke znepokojení, pak k čisté zlosti.

Toho rána, v neděli 28. září 2014, bylo to zrovna o Zemanových sedmdesátinách, jsem dostal strašný vztek. Nikdy předtím jsem se v hudbě nevěnoval politice, natož politické satiře, ale v hlavě mi
pořád dokola hučel refrén: „Ruský šváb, ruský šváb, můj prezident je ruský šváb.“  Na tvůrčí proces se nepamatuji, bylo to jako skočit do rychlého proudu a nechat se unášet, skládalo se to samo.
Večer jsem měl písničku složenou, zaranžovanou, nahranou, smíchanou s hotovým videem. Bylo to terapeutické. Dal jsem si čas do rána, abych měl odstup a nevypustil do světa něco s tou horkou
hlavou, ale někdy po půlnoci jsem písničku vložil na YouTube, rozeslal přátelům a spokojeně usnul.

Dne 11. listopadu 2014 byl Zeman v Opavě. Na setkání s občany tam na něj volal můj kamarád a spolužák ze Slezské univerzity Tomáš Ott: „Prezident je ruský šváb!“ Incident se objevil v
různých médiích včetně České televize – a 17. prosince 2015 načmáral na Robejškovy plakáty na FVS UK sousloví „ruský šváb“ i profesor Martin C. Putna. Samozřejmě že jsem pojem „ruský
šváb“ nevynalezl, ale poněkud jsem mu přiřkl jeho současný obsah.

Což mě vede k další otázce tohoto povídání: Kdo nebo co je ruský šváb? Často jsem byl obviňován z nenávisti k Rusku a Rusům jako takovým. Dostal jsem spoustu výhrůžek a nadávek po
sociálních sítích s tím, že jsem fašista a nacista a podobně. Snažil jsem se vždy vysvětlit, že (alespoň) pokud jde o toho broučka, mám svědomí čisté, neboť sousloví nemůže označovat Rusa!

Rus nemůže z podstaty býti ruským švábem. Ruský šváb může být jakékoli jiné národnosti, ale například ani Putin není ruský šváb. Putin ruské šváby používá a využívá, platí jim, chválí je, ale
jsem přesvědčen, že ani on je nemá rád. Rusovi se ruští švábi hnusí, i když jsou mu užiteční.

Ruský šváb je totiž ten, kdo zrazuje svou zemi a slouží ruským imperiálním zájmům. Není žádnou obětí, ví, co dělá. A dělá mu to dobře…

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (05:16:19) Internet Institut tvůrčí fotografie Reporterpremium.cz - Články Kristina Komůrková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Nakladatelkou se Barbora Baronová stala náhodou – chtěla vydat svou knihu o neprovdaných ženách a nechtěla dělat žádné ústupky. Jenže jednou knihou to neskončilo a nakladatelství wo-
men už jedenáct let pouští do světa knihy především s feministickou, genderovou a menšinovou tematikou. A přestože jsou její knihy ceněné, Baronová si stále musí přivydělávat na
komerčních projektech, aby se uživila.

Když se řekne kniha, co se vám vybaví?

Radost. Dětství, protože moje máma byla knihovnice. Zvuk tiskařského stroje. Pocit bezpečí. Různé světy, do kterých mohu uniknout. A taky tíha a permanentní bolest zad, protože všechny
objednané knihy z našeho e-shopu nosím většinou sama v batohu do Zásilkovny.

Má pro vás fyzická kniha stejnou hodnotu jako ta elektronická?

Jsem stará škola, pro mě je kniha ta, kterou mohu vzít do ruky, uložit si ji do knihovny. Zásadní je pro mě ale i ekologické hledisko a fyzická kniha je pro životní prostředí méně zatěžující než
elektronická.

To by mě nenapadlo. Jaké jsou ty důvody?

Je to kvůli čtečkám. Ty obsahují komponenty, které se hůř rozkládají. Takže byste musela přečíst ohromné množství e-knih, aby se dopad toho, že jste si pořídila čtečku, vyrovnal ekologickému

1. Ruský šváb, můj prezident je ruský šváb. Rusovi se ale ruští švábi hnusí, i
když jsou mu užiteční  seznam | nahoru

2. Knihám věnuju péči, nejsou žádný „fastfood“   
seznam | nahoru
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dopadu, který zanechávají tištěné knihy. Problém je v tom, že čtečka vám nevydrží funkční tak dlouho, abyste stihla ekologickou stopu vybalancovat. Navíc je tam ještě sociální aspekt, kdy se část
materiálu těží v zemích třetího světa v nefér podmínkách, kdy oni sami si nikdy čtečku dovolit nemohou. Je to pro ně nedosažitelný luxus. Tomuto tématu se budeme v září věnovat na konferenci
ke knižnímu festivalu Art Book Fair v Praze.

Takže vy při vydávání knih řešíte i ekologii?

Vnímám to jako svoji společenskou zodpovědnost. Z privilegované pozice nakladatelky působící na globálním severu mám tu možnost, tak je logické ji využít. V Africe si nakladatelé nemohou
vybírat, jsou nuceni tisknout tisíce kilometrů daleko, protože jim chybí tiskárenské zázemí. Ale my v Evropě můžeme tisknout na ekologický papír, můžeme tisknout lokálně, je tu publikum, které je
ochotné si za kvalitní knihu připlatit. Když přijmete udržitelný přístup, nutí vás to produkovat knihy v malých nákladech. V Číně vám dva tisíce kusů knihy nevytisknou, tlačí vás do vysokých objemů.
Čím vyšší náklad, tím levnější kniha. To je strategie velkých nakladatelství, jak produkovat levné knihy, navzdory tomu, že se ten náklad neprodá a pak se skartuje a ničí.

Ve vašem nakladatelství wo-men většinou vydáváte dvě knihy za rok. Jak se rozhodujete, které to budou?

Častěji teď říkám ano knihám, které mají společenský dopad. Vybírám si angažovaná témata, odstupuji od jistého mainstreamu, ač klasický mainstream jsem nikdy nedělala. Ale některé knihy
jsou víc čtivé, jsou atraktivní pro větší skupinu čtenářů a já mám pocit, že se potřebuji stáhnout. Přežít v tržním prostředí bude ještě náročnější, ale uvědomuji si, že provozovat nezávislé
nakladatelství znamená mít nohu ve dveřích do veřejného prostoru, tedy i možnost do něj vnášet důležitá témata a otázky, na které si velká nakladatelství z různých důvodů netroufnou.

Vaše knihy jsou dražší, ta nejprodávanější Proč jsme tak naštvané? Šárky Homfray vychází na 890 Kč. Jak se vám daří obhájit tak vysokou cenu?

Těch důvodů, proč jsou naše knihy drahé, je víc. Svým autorům a autorkám platím víc – v přepočtu za výrazně méně prodaných knih – oproti jiným nakladatelstvím. Peníze dostávají dopředu, ne
až podle prodaných kusů. Když jste skvěle píšící autorka, k tomu jste oblíbená a čtená, což je případ třeba Kateřiny Tučkové, tak při vysokých prodejích mají procenta z prodané knihy smysl. Ale
jsou autoři, kteří prodávají dva tisíce knih, možná ani to ne, a nemůžete jim pak dát dvacet tisíc korun za práci, kterou dělali tři roky. To je nedůstojné. Férově platím i editorům, korektorům,
grafikům. Lidem říkám, že když vidí někde levnou knihu, ať přemýšlí, kdo nedostal zaplaceno.

Ale asi to není jen o platech, že?

Knihy tiskneme v Česku a v malých nákladech. Nikdy se v tiskárně nedostanu pod cenu třeba dvě stě korun za knihu. Taky když jdete do velké distribuce, řeknou si minimálně o padesát procent z
ceny knihy. Knihy proto distribuujeme do menších knihkupectví, i tak je to pořád nějakých pětatřicet procent z knihy. Vybíráme ekologický a kvalitní papír, který vám do roka nezežloutne,
investujeme do grafické podoby. Naše knihy nikdo nevyhodí. Chcete je mít v knihovně, a když ne, dobře je prodáte v antikvariátu. Přirovnám to k jídlu. Když se chcete jít dobře najíst, mít z jídla
zážitek, jdete do restaurace, kde věnují jídlu péči. Já tu samou péči dávám knihám, nedělám fastfoodové knihy.

Slýcháte, i přes tyto argumenty, ať zlevníte?

Teď jsem se zrovna dostala do ideového střetu se Svazem knihkupců a nakladatelů, jehož ani nejsem členkou. Poslali mi e-mail, kde mě nabádali, že teď, kdy je příslib nulového DPH na knihy,
máme všichni pro čtenáře knihy zlevnit. Já s tím nesouhlasím. Těch deset procent se musí dát tvůrcům, kteří často tvoří ve velmi špatných podmínkách. Navíc i většina malých nakladatelů a
nakladatelek dělá spoustu práce zadarmo, nemá na to, aby si zaplatili brigádníky. Na začátku června jsem byla s dalšími umělci demonstrovat před ministerstvem kultury, upozorňovali jsme na
naše nízké platy, pracovní podmínky, chybějící legislativu, požadujeme přijetí takzvaného statusu umělce. Tady je pořád představa, že umělci jsou ti, kteří si mohou dělat to, co je baví, a tak si
nezaslouží adekvátní peníze.

Nepromítá se do toho i fakt, že práce umělců nebývá považována za opravdovou práci?

Já pracuji dvanáct až čtrnáct hodin denně, abych měla na nájem, a výsledkem toho je, že jsem letos už potřetí na antibiotikách. Musím brát komerční projekty, abych se uživila a mohla dělat to, co
dělám a co umím nejlépe. Myslet hlavou je stejná práce jako ta fyzická. Jen mozoly se vám nedělají na rukách, ale na mozku. Potřebujeme čas na to vytvářet dobré věci, výsledek je vidět až s
odstupem. Aby se spisovatel alespoň trochu uživil, musel by napsat tak dvě knihy ročně. To jde asi u nějakých žánrových textů, ale jinak je psaní náročný mentální proces, aby kniha přinášela
společnosti hodnoty.

Rodačka ze severní Moravy vystudovala žurnalistiku a mediální studia na FSV UK v Praze, je zároveň diplomovanou specialistkou v oboru tvorba textu a scénáře (VOŠ při konzervatoři Jaroslava
Ježka). Začínala v reklamních agenturách, v roce 2012 založila nakladatelství wo-men, kde si vydala svou prvotinu Slečny. Při vydávání se soustředí na genderová, menšinová či tabuizovaná
témata a pyšnit se může řadou domácích a zahraničních cen včetně Magnesia Litera a Nejkrásnější české knihy roku. Je také autorkou knih Měj ráda sama sebe, Lágr Barbora, Intimita, Ženy o
ženách a Hlasy žen: Austrálie. Před čtyřmi lety získala titul PhD. v Ateliéru audiovizuální tvorby Univerzity Tomáše Bati.

Proč se kolikrát na umělce díváme skrz prsty?

To je pozůstatek komunismu, který umělce tak zesměšňoval. Máme pocit, že umělci jen stojí s nataženou rukou. A ani po revoluci to nebylo o moc lepší. Politici místo aby si vzali umělce na svoji
stranu a spolupracovali na posilování demokracie, tak třeba Miloš Zeman prohlašoval, že umělcům se nejlépe tvoří, když mají hlad. Tenhle narativ se pořád opakuje. V podpoře umění selhává ale i
veřejnoprávní televize. Krmí masy, zapomíná na ty okraje. Zanedbává se tu hodnota kultury, která drží a posiluje společenské hodnoty. Přitom se koukněte, jaký průšvih se rýsuje na Slovensku,
jak to dopadlo v Polsku, v Maďarsku. Na Slovensku se čím dál víc normalizuje narativ, že je v pořádku, že Rusko napadlo Ukrajinu. Obávám se, abychom něco podobného neřešili brzy i u nás.

Ještě se vrátím k vyšším cenám vašich knih. Nejsou pak tvořené jen pro určitou elitní skupinu? Jejich dopad či přínos mimo tuto bublinu je minimální?

Proto bych si přála, aby lépe fungoval jednak systém grantů ministerstva kultury, to znamená, aby knížka nedostala podporu ve výši pěti procent rozpočtu, ale třeba čtyřiceti, a díky tomu mohla být
výrazně levnější. A taky nezapomínejme, že nemusíme všechno vlastnit. Proč chceme všechno kupovat? V Česku máme jednu z nejhustějších sítí knihoven na světě – když je kniha nedostupná,
půjčme si ji.

Vám nevadí, když si lidé knihy půjčují a nekupují je? Na sociálních sítích jsem nedávno narazila na komentář jedné spisovatelky, která u příspěvku své čtenářky, že si její knihu nadšeně půjčují
mezi kamarádkami, napsala, že by byla raději, kdyby si každá tu knihu koupila.

Protože je právě placená za prodané kusy. Já s půjčováním našich knih problém nemám. Klidně ať si ji půjčují i kamarádky mezi sebou. Nebaví mě spotřební konzumní svět a snažím se žít v rámci
možností podle udržitelných pravidel i ve svém soukromém životě. Teď třeba už dva roky spím na matraci a pomalu si šetřím na pořádnou postel – bude drahá, ale chci, aby mi vydržela pokud
možno až do konce života.

Jak jste se dostala k vydávání knih? Původně jste vystudovala novinařinu.

Po škole jsem se nechala zlákat reklamní agenturou, bavila mě kreativní práce, jsem rychle myslící člověk, takže jsem se tam hodila, ale po roce a čtvrt jsem dala výpověď a odjela do Indonésie.
Došlo ke střetu mých hodnot a toho, co se v reklamním světě dělo. Když jsem se po půl roce vrátila, zkusila jsem reklamku ještě jednou, ale po šesti měsících jsem řekla definitivní ne a šla na
volnou nohu. V osmadvaceti jsem začala psát svoji první dokumentární knihu, potkala jsem fotografku Ditu Pepe, která se ke mně přidala, a vznikla naše první kniha.

Takže nakladatelkou jste se stala, abyste si mohla vydat vlastní knihu?

Je to tak, nikdy jsem nechtěla být nakladatelka, mně se to stalo. A už jsem z toho nedokázala vystoupit. Zjistila jsem, že je to něco, co mi jde. Navíc mám moc ráda spolupráci, kdy se sejde tým
talentovaných schopných lidí, dělá mě doslova šťastnou diskutovat s nimi, kochat se, jak jsou citliví k textu, vnímají nuance.

Vaší doménou je ženská a feministická literatura. Když jste začínala, feminismus v Česku působil jako červený hadr, dnes je to ale jinak, ta změna je neuvěřitelná. Co byl podle vás největší zlom
ve vnímání?

Myslím, že k tomu přispěly desítky různých věcí typu hnutí MeToo, ale třeba i to, že jsme díky členství v Evropské unii motivováni se nějakým způsobem chovat. Například , jinak jim nepřijdou
grantové peníze z Evropy. Výrazně se také zlepšila ekonomická situace žen. A přispívá tomu i mainstreamová kultura.

To, že dnes nápis „Jsem feministka“ najdete i na tričku od Diora?

Feminismus a ženská témata jsou v kurzu. A to mainstream vycítí a okamžitě ty věci začne zvedat, sveze se na vlně zájmu. Přivlastní si témata, která tu dávno jsou. Feminismus se tu řeší
minimálně posledních třicet let, v devadesátých letech byl velmi silný proud kolem Gender Studies, které vedla Jiřina Šiklová, nakladatelství One Woman Press vydávalo překlady zásadních
feministických knih, byly tady osobnosti jako Pavla Frýdlová, která natáčela projekt rozhovorů Paměť žen, nebo Olga Sommerová. Tohle vše ale bylo v prvních letech mainstreamem hlavně
vysmíváno. Poslední dva tři roky feministické téma rezonuje zásadně, narážíte na něj skoro všude.

Není to ale jen povídání si o změnách? Když se podíváte do odborných veřejných diskusí, je tam stále nejsilnější mužský hlas. V politice také pořád dominují muži.

Byla jsem nedávno v Českém rozhlase a vím, že zrovna toto téma některé stanice také řeší a hlídají si, aby bylo žen ve vysílání více. Ale jsou místa, která jsou zakletá, znovu zmíním veřejnoprávní
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televizi, tam je pořád, například když jsou volby, ve studiu pánský klub. Ale je to podle mě otázka dvou tří let a zásadně se i tohle promění.

Prozraďte mi, kdybyste mohla do svého nakladatelského portfolia zařadit jakéhokoli autora či autorku, bez ohledu na historickou dobu, s kým byste chtěla spolupracovat?

Byla bych nadšená, kdyby pro mě napsal knihu Umberto Eco. Ráda bych spolupracovala s Karlem Čapkem a vydala bych Virginii Woolf. A moc si přeji, aby u mě vydala další knížku Šárka
Homfray. Ta její kniha byla za odměnu, krásná spolupráce, tak doufám, že budeme pokračovat.

Vyberte si knihu zdarma.

K předplatnému KOMPLET.

SEKCE: Ostatní POČET AKTUALIZACÍ: 2

KLÍČOVÁ SLOVA:  ditu (1x), pepe (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (06:40:26) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slezská univerzita v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Pojďte s námi na Colours! 21 vystoupení, 32 osobností =SUper Stage!

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (1x), univerzita (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (09:26:27) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Město Tábor

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Sálem Společenského domu Střelnice ve městě Tábor se ve středu 21. června linula slavnostní atmosféra. Stal se dějištěm promoce absolventů bakalářských i magisterských studijních
programů, které tady v rámci celoživotního vzdělávání organizuje Fakulta veřejných politik Slezské univerzity v Opavě (FVP SU). Z rukou prorektora SU Pavla Tuleji, proděkanky FVP Marty
Kolaříkové a proděkana FVP Ladislava Průši převzalo diplom 22 absolventů bakalářského studia Sociální práce ve veřejné správě, u 8 z nich zářil červenou barvou.Magisterský program Veřejná
správa a sociální politika úspěšně ukončilo 28 posluchačů, 13 z nich prospělo s vyznamenáním. Opavská FVP nabízí možnost vysokoškolského vzdělání v Táboře, kde vlastní vysokou školu
nemají, už více než deset let a město si této možnosti velmi váží. „Pro každé město velikosti Tábora je spolupráce s vysokou školou zajímavá. Akademické prostředí je inspirativní a doplňuje škálu
nabídky vzdělávání v kompletním věkovém rozpětí, navíc studentská komunita je pro město obohacením. Oceňujeme studijní programy Slezské univerzity se zaměřením na služby veřejnosti a s
uplatněním na trhu práce, navíc také s přesahem na pomoc potřebným,“ řekl starosta města Tábor Štěpán Pavlík a dodal: „Přejeme fakultě i celé univerzitě další úspěšný rozvoj a absolventům
prospěšné profesní uplatnění.“

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  fvp (4x), fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Sálem Společenského domu Střelnice ve městě Tábor… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (12:05:02) Tisk Institut tvůrčí fotografie Městský úřad Bruntál - Náš domov Roman Hota

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

V neděli 7. května 2023 se v téměř 800 km vzdáleném bavorském městě Memmingenu konala slavnost otevření zrenovovaného muzea Heimatmuseum Freudenthal/ Altvater. Tématem tohoto
vlastivědného muzea jsou odsuny Němců a Čechů na příkladu města Freudenthal/ Bruntál a jeho regionu. 

Ze 35 tisíc po válce odsunutých sudetských Němců z Bruntálska jich velká část skončila právě v oblasti Memmingenu. Tehdy město s 16 tisíci obyvateli přijalo na 8 tisíc uprchlíků nejen z Bruntálu,
které (když už nebylo místo v soukromých domech) ubytovalo v barácích opuštěného zajateckého tábora v městské části na Hühnerbergu. 

V roce 1956 se město Memmingen rozhodlo převzít záštitu nad městem a okresem Freudenthal/Bruntál jako projev solidarity s lidmi, kteří odtud byli vyhnáni. Ve stejném roce bylo založeno
muzeum. 

Odsunutí sudetští Němci a jejich potomci se dodnes sdružují ve spolku Heimatkreis Freudenthal/Altvater e.V., který kromě jiného vydává časopis Freudenthaler Ländchen. 

U vchodu do městského barokního paláce, kde vlastivědné muzeum sídlí, nás upoutá nabídka s propagačními materiály současného Bruntálu. Dnešní podoba zrenovovaného muzea nás ve třech
jazycích (německy, česky a anglicky) provede historií vyhnání a epochou nového uspořádání Evropy v důsledku 2. sv. války. Mezi panely najdete také interview s předsedou Klubu Za starý Bruntál

3. Pojďte s námi na Colours! 21 vystoupení, 32…   
seznam | nahoru

4. Sálem Společenského domu Střelnice ve městě Tábor…   
seznam | nahoru

5. Otevření vlastivědného muzea Heimatmuseum Freudenthal/Altvater v
Memmingenu  seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNTk3OTcsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNTk3OTcsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNTk3OTcsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/56259797
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56259797
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fslu.cz%2Fposts%2F742579931209752
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56259797
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https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56263153
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fmutaborcz%2Fposts%2F9750594848346702
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56263153
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNjMzODMsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/56263383
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56263383
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56263383


Pavlem Rapušákem nebo cyklus fotografií z 80. let nazvaný „Vesničané“ od známého dokumentárního fotografa prof. Jindřicha Štreita. Pokladem expozice jsou 3D snímky (stereo fotografie)
pořízené v oblasti Altvater ve 30. letech 20. stol. Kuriozitou je zavařená sklenice vepřového masa z ledna 1945. Nechybí ani interview s pamětníky, z nichž nejstarší pamětnice se narodila v roce
1921. 

Na vernisáři kromě místních politiků a zástupců kulturního dění pomluvil také nám dobře známý architekt prof. Herbert Dreiseitl, který posluchačům představil bruntálský projekt „Bridging the
Gap“. Na závěr promluvil také prof. Jindřich Štreit, který mimo jiné zmínil důležitost odpuštění a následného smíření. 

Pro zájemce je muzeum kromě pondělí otevřeno denně od 11 do 17 hod. Také je možno využít komentovanou prohlídku vždy 1. sobotu v měsíci od 13 hod. nebo si část jeho inventáře prohlédnout
virtuálně zde: 

https://www.vino-online. net/recherche_heimatmuseum_freudenthal.html.

SEKCE: Kultura a vzdělávání MUTACE: Bruntál
PDF STRANA: 13

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (12:19:25) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Facebook - Příspěvky Uměleckoprůmyslové museum v Praze

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Zveme vás na novou výstavu do galerie Josefa Sudka: Jan Glozar: Portréty�https://www.upm.cz/jan-glozar-portrety/Jan Glozar (1955) vystřídal řadu povolání, v 80. letech studoval Institut
tvůrčí fotografie i FAMU, ale hlavně chodil po Praze a fotil. Zajímali ho hlavně ti, kteří vyčnívali ze zaběhnuté společenské šablony. Byli to náhodní známí i známé figurky pražského polosvěta.
Jednou z nich byla i tehdy dost populární Hraběnka, kterou bylo možné potkávat v hotelu Evropa na Václavském náměstí. Jan Glozar fotografie sám zvětšoval i adjustoval a obvykle k nim připsal
drobný citát portrétovaného. Takže Hraběnka říká: "Ještě mi nebylo čtrnácte let a dosud jsem nepoznala muže. Vzala jsem si noční košilku z růžového tylu, rozhrnula si živůtek a řekla: Střel!..."

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  institut (1x), tvůrčí (1x), fotografie (1x)

DUPLICITNÍ S: Zveme vás na novou výstavu do galerie Josefa… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (12:29:49) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská univerzita v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Čestné uznání pro Martina Pelce od Grantová agentura České republiky (GA ČR). Čestné uznání se každoročně uděluje 10 nejlépe hodnoceným projektům ze všech oborových panelů
GAČR.#ÚHV#OpavaFilozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  opava (1x), filozoficko (1x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Čestné uznání pro Martina Pelce od Grantová… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

6. Zveme vás na novou výstavu do galerie Josefa…   
seznam | nahoru

7. Čestné uznání pro Martina Pelce od Grantová…   
seznam | nahoru
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNzEwMzYsInRodW1icyI6M30=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNzEwMzYsInRodW1icyI6Mn0=
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https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56271036
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https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNjY0MDMsInRodW1icyI6Mn0=
https://www.maximusweb.cz/public/semantic/eyJ0aGVtZVBhZ2VJRCI6NTYyNjY0MDMsInRodW1icyI6MX0=
https://www.maximusweb.cz/public/original/56266403
https://www.maximusweb.cz/detail/clanku/56266403
http://translate.google.com/translate?hl=cs&sl=cs&tl=en&u=https%3A%2F%2Fwww.facebook.com%2Fuhv.cz%2Fposts%2F719899100144014
https://www.maximusweb.cz/public/theme-as-pdf/56266403
https://www.maximusweb.cz/public/original/56266402


Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (15:01:26) Sociální sítě Fyzikální ústav v Opavě Facebook - Příspěvky Matematický ústav v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

s Fyzikální ústav v Opavě a Město Opava

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikální (2x), ústav (2x), opavě (2x)

DUPLICITNÍ S: s Fyzikální ústav v Opavě a Město Opava ( Facebook - Příspěvky, Matematický ústav v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (15:04:00) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta veřejných politik v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Stále se můžete za námi přijít podívat na Den prevence s Fakultou veřejných politika získat užitečné informace!� � Tým studentů je k dispozici, aby odpověděl na vaše otázky a poskytl vám
užitečné rady. Těšíme se na vás do 17:00 v prostorách UniPointu v Breda & Weinstein (1. patro vedle Krevního centra). Program akce:� Prevence vzniku zubního kazu u dětí a dospělých� Péče
o snímatelné zubní náhrady a protetické práce� Péče o dutinu ústní v období těhotenství� Měření vitální kapacity plic (spirometrie)� KPR a projekt HPV + AIDS prevence� Měření TK a měření
oxygenace� Pediatrické sestřičky pro děti� Technologické přístupy ke zvládání stresu� Zentangle (relaxační kreslící techniky)� Aktivity na rozvoj smyslové percepce jako prevence školní
neúspěšnosti dětí a žáků

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  politik (2x), veřejných (2x), fakulta (1x), opavě (1x), fakultou (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (17:22:27) Internet Obchodně-podnikatelská fakulta Polar.cz - Moravskoslezský kraj Monika Danková

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Karviná se rozhodla postavit nové dopravní hřiště pro děti na jiném místě ve městě. Nově se bude nacházet poblíž Základní školy Prameny, jeho součástí bude i nový výuková budova,
venkovní posezení pro rodiče a velké parkoviště.

Poblíž Základní školy Prameny začaly terénní práce na přípravě plochy nového dětského dopravního hřiště. 
Původní a již nevyhovující hřiště se nachází poblíž budovy městské policie a obchodně podnikatelské fakulty.

Nové dětské dopravní hřiště bude sloužit nejen pro výuku školáků, ale i rodičům s dětmi.

Nová budova bude mít kromě výukové třídy i sklad pro kola a koloběžky a dílnu na drobné opravy. U budovy bude také venkovní posezení, zastíněná pergola.

Stavba dopravního hřiště by mělo být dokončena v dubnu příštího roku.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (18:14:25) TV Obchodně-podnikatelská fakulta TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) TV POLAR

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

18:02

8. s Fyzikální ústav v Opavě a Město Opava  
seznam | nahoru

9. Stále se můžete za námi přijít podívat na Den…   
seznam | nahoru

10. V Karviné staví nové dětské dopravní hřiště v jiné části města   
seznam | nahoru

11. REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)   
seznam | nahoru
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00 sedmikrásky kopretiny Vlčí máky a další byliny Čím pestřejší je bylina skladba tím je více hmyzu A tím pádem i ptáků ovoce i obojživelníků tak
15 před chviličkou jsme tady měli chráněné zlatohlávky tmavé Měli jsme tady několik druhů čmeláků Létají tady modrásci jehlicový teď v tuhle chvíli několik druhů Ok sedmitečná ještě naše
30 domácí úvodní a řada druhů brouku Takže je to docela pestré Teď to vypni Trávníky jsou kostěné jednou maximálně dvakrát do roka a teď při kontrole jsme zjistili že opravdu ten proces

který byl nastartován v roce 2019 tak má
45 ten kýžený efekt Luční právníky bude v obvodu dál přibývat zlepšují totiž nejen biodiverzitu ale také klimatické podmínky Yvona Fajtová Televize Polar Ostrava Karviná se rozhodla postavit

nové dopravní hřiště pro

18:03
00 děti na jiném místě ve městě Nově se bude nacházet poblíž základní školy prameny jeho součástí bude i nová výuková budovat venkovní posezení pro rodiče a velké parkoviště poblíž

základní školy prameny začali terénní práce např plochy
15 nového dětského dopravního hřiště původní a již nevyhovující hřiště se nachází poblíž budovy Městské policie a Obchodně podnikatelské fakulty v tom účelu ke kterému měl u Proto

jsme se rozhodovali o tom že vy
30 budeme nové dopravní hřiště u základní školy prameny dělali s průzkumy únosnosti Pláně bude vlastně s nějakým způsobem hutní do bude se připravovat tepláky základy pro budovu ve

které bude třída
45 pro výuku dopravních záležitostí pro děti měli bychom vlastně do konce měsíce mít i hrubou stavbu této budovy nové Dětské Dopravní Hřiště bude sloužit nejen pro výuku školáků ale

18:04
00 i pro rodiče s dětmi nová budova bude mít kromě výukové třídy i sklad pro kola a koloběžky a dílnu na drobné opravy u budovy bude také venkovní posezení zastíněná pergola dopravní

hřiště má v sobě veškeré dopravní
15 ať je to kruhový objezd přechody žluté šrafování semafory doba dopravního hřiště by měla být dokončena v dubnu příštího roku Monika Daňková televize POLAR Karviná stavební úřad
30 Bruntál a vydal územní rozhodnutí na výstavbu přehrady v Nových heřminovech na Bruntálsku zahájení prací na přehradní Hrázi se předpokládá v roce 2027 a Náklady jsou odhadovány na

čtyři miliardy 260 milionů přehrada
45 je bezpečné a ověřené řešení které garantuje jak tlumící efekt na povodňové vlny pro údolí toku Opavy tak nalepovací účinek Pro zvolenou zabezpečenost odtoku vody z nádrže

18:05
00 stanice v Havířově stále hledá Způsoby jak ve městě navýšit počet parkovacích míst v ulici Čelakovského vznikla nová stání na úkor chodníku co se ale nelíbí vedení dětského
15 domova který stojí přímo u zmíněné komunikace vychovatelé v Havířovském dětském domově vštěpují dětem do hlavy aby Vždy když opouští domov chodili po chodníku a nevstupovali na

cestu nyní ale nemají jinou možnost chybí parkovací místa že
30 můžu rozumím Už se nedomyslel o že tady jsou popelnice že tady nám zkrátili místo na zásobování a že asi nikdo nedomyslel metrů a jak to bude vycházet a auta která se tady
45 mít třeba na Kladně nebo větší tak je to velký problém tak máme takový pocit že ten prostor na obytnou zónu je to opravdu malý na to aby to bylo pro děti bezpečné a ráda by se to změnilo

aby nemusel se

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (1x), podnikatelské (1x), fakulty (1x)

DUPLICITNÍ S: REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat) ( TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Obchodně-podnikatelská fakulta ); REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat)
(TV POLAR - REGIONÁLNÍ ZPRÁVY POLAR (automat), Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

26.06.2023 (22:06:50) Sociální sítě Filozoficko-přírodovědecká fakulta Facebook - Příspěvky Filozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Neodkládejte podání přihlášky ke studiu na příští rok, udělejte jednoduchý krok a začněte studovat na Filozoficko-přírodovědecké fakultě v Opavě ještě letos! Odeslat přihlášku ke studiu
můžete ve druhém kole přijímacího řízení do 1. července 2023. V případě Tvůrčí fotografie (navazující Mgr.) až do 31. července 2023. Naše fakulta nabízí studium v oblasti technologií,
fotografování, filmové tvorby, historických věd, českého jazyka a literatury, knihovnictví či cizích jazyků. Přihlásit se můžete na studijní programy bakalářského i navazujícího magisterského studia,
buď v jejich prezenční, nebo kombinované formě. Přihlášku naleznete na � https://is.slu.cz/prihlaska/ �.

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  filozoficko (2x), opavě (2x), přírodovědecká (1x), fakulta (1x), přírodovědecké (1x), fakultě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

27.06.2023 (05:25:13) Internet Fyzikální ústav v Opavě Blesk.cz - Články jel -

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

V červnu a v červenci je možné na obloze pozorovat unikátní a nádherný jev. V těchto měsících je možné spatřit takzvaná noční svítící oblaka. Nádherný úkaz mnohdy nabízí opravdu
majestátní podívanou. Astronom vysvětlil, čím jsou způsobena a kdy a kde je můžete vidět.

Astronom Petr Horálek z Fyzikálního ústavu v Opavě přiblížil, že noční svítící oblaka úzce souvisí s meteorickým prachem a s kolísáním sluneční aktivity. Tento specifický jev se tvoří ve výšce
okolo 85 kilometrů a lze jej pozorovat v červnu a červenci buď mezi desátou hodinou večer a půlnocí a nebo mezi druhou a čtvrtou hodinou ranní na severu, resp. mezi severozápadním a
severovýchodním obzorem.

„Jejich zář je způsobena Sluncem, který je v inkriminovaných hodinách nasvětluje odspodu, zatímco samo se nachází ve výšce mezi 6 a 16 stupni pod obzorem,“  popsal Horálek.
„Vypadají jako zářící pavučinky na obloze a někdy mohou nabídnout opravdu majestátní divadlo,“  uzavřel astronom.

Přestože se noční svítící oblaka objevují spíše až v červenci, někteří pozorovatelé tento překrásný úkaz vyfotografovali už koncem června. Jednalo se o první viditelná noční svítící oblaka v tomto
roce.

12. Neodkládejte podání přihlášky ke studiu na příští…   
seznam | nahoru

13. Noční svítící oblaka okouzlila Česko! Kdy a jak krásný jev pozorovat?   
seznam | nahoru
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SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  fyzikálního (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

27.06.2023 (11:37:44) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Ústav historických věd - Slezská univerzita v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

A máme tady další ze série mikro-přednášek historiků z Ústav historických věd - Slezská univerzita v Opavě! Tentokrát se v Příbězích z dějin našeho města podíváme na "zlatá devadesátá" v
Opavě s historikem, muzeologem a muzikologem v jedné osobě! ��Miloš Zapletal ml.#ÚHV#OpavaFilozoficko-přírodovědecká fakulta v Opavě

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezská (2x), univerzita (2x), opavě (2x)

DUPLICITNÍ S: A máme tady další ze série mikro-přednášek… ( Facebook - Příspěvky, Filozoficko-přírodovědecká fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

27.06.2023 (11:47:29) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Facebook - Příspěvky Místní kultura

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

� ���Letní prázdniny jsou za rohem my vás hned 1. července zveme na Kontakt Fest, který se odehraje v areálu lesoparku Horečky na pomezí Frenštátu pod Radhoštěm a Trojanovic.
Doširoka rozkročená dramaturgie nabídne koncerty, kuchařské show, ale také výstavy a besedy s inspirativními osobnostmi i oživení zapomenutých míst. Mezi jmény, která se na festivalu
představí, nebudou chybět například TOMÁŠ KLUS, DJ LUCKY BOY, rapper 7krát3, nebo dvojnásobný držitel ceny Anděl MARIAN FRIEDL a další. Spolu se třemi špičkovými šéfkuchaři vystoupí
na kuchařské kreativní stage také gastrogeograf a influencer LUKÁŠ HEJLÍK. Na festivalu představí své snímky také přední čeští fotografové JINDŘICH ŠTREIT, LIBOR FOJTÍK a další.
KONTAKT FEST v rámci programu oživí také zapomenutá místa, jako je ubytovna PANTÁTA na Horečkách, anebo JURKOVIČOVA SUŠÁRNA OVOCE.

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

27.06.2023 (14:21:00) Sociální sítě Vedení univerzity Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

�� V minulém měsíci se zúčastnili 3 naši kolegové - Tomáš Gongol, Jana Šimáková a Dalibor Šimek pracovní cesty do USA. � � Smyslem cesty bylo navázání spolupráce s tamními
univerzitami jako je Evergreen State College a Saint Martin’s University (SMU). Věříme, že se nám v blízké době podaří navázat partnerství s univerzitami a budeme tak schopni nabídnout našim
studentům možnost výměnných pobytů v USA. �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  tomáš (1x), gongol (1x)

DUPLICITNÍ S: �� V minulém měsíci se zúčastnili 3 naši kolegové… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě ); �� V minulém měsíci se zúčastnili 3 naši kolegové… ( Facebook -
Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta);

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

27.06.2023 (14:26:17) Internet Matematický ústav v Opavě Pardubickykraj.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

V polovině června se v Plzni uskutečnila celostátní přehlídka Středoškolské odborné činnosti (SOČ), na které Pardubický kraj reprezentovalo v 15 oborech celkem 20 žáků z 8 středních škol.

14. A máme tady další ze série mikro-přednášek…   
seznam | nahoru

15. � ���Letní prázdniny jsou za rohem my vás hned…   
seznam | nahoru

16. �� V minulém měsíci se zúčastnili 3 naši kolegové…   
seznam | nahoru

17. Středoškoláci z Pardubického kraje zabodovali na přehlídce odborných
činností  seznam | nahoru
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Krajská výprava byla mimořádně úspěšná – hned 6 žáků se umístilo na medailových pozicích.

V polovině června se v Plzni uskutečnila celostátní přehlídka Středoškolské odborné činnosti (SOČ), na které Pardubický kraj reprezentovalo v 15 oborech celkem 20 žáků z 8 středních škol.
Krajská výprava byla mimořádně úspěšná – hned 6 žáků se umístilo na medailových pozicích.

Dva žáci zvítězili ve svých oborech, čtyři se umístili na druhém místě. Dalších pět žáků obsadilo místa v první polovině výsledkové listiny. Nejúspěšnějšími řešiteli byli Marek Kalvoda ze Střední
průmyslové školy chemické Pardubice (obor Zdravotnictví, práce s názvem Studium afinitních interakcí diagnostických molekul antigen-protilátka a antigen-aptamer vybranými imunoanalytickými
metodami) a Benedikt Mrázek z Gymnázia Dr. Emila Holuba Holice (obor Filozofie, politologie a ostatní humanitní a společenskovědní obory, práce s názvem Jednota a mnohost. K problematice
diverzifikace jsoucen a analogie pojmu jsoucna). „Musím ocenit výborné výsledky našich sočkařů, kdy ve velké konkurenci asi 280 autorů dokázali uspět a přivezli si domů skvělá ocenění. Všem
soutěžícím gratuluji a zároveň děkuji za vzornou reprezentaci našeho kraje. Nadané a talentované žáky každoročně oceňujeme v rámci akce Mladý talent Pardubického kraje, a jak to tak
vypadá, v letošním roce nebude o nominace na tato ocenění nouze. Dobrou zprávou je rovněž i fakt, že společně se Střední průmyslovou školou elektrotechnickou Pardubice a Univerzitou
Pardubice připravujeme na červen 2024 pořadatelství celostátního finále v Pardubicích. Rád tak budu osobně u podobných úspěchů a ocenění i v roce příštím,“ sdělil radní pro oblast školství
Josef Kozel.

Soutěž Středoškolská odborná činnost je významnou událostí s dlouholetou tradicí. Její historie sahá až do roku 1979, kdy byla ještě soutěží československou. Jedná se o víceoborovou soutěž,
která je otevřená pro všechny typy středních škol a v níž si soutěžící vybírají z 18 soutěžních oborů. Úspěch otevírá dveře ke studiu na vysokých školách bez nutnosti absolvovat přijímací zkoušky a
mnoho zúčastněných žáků díky SOČ nastartuje svou budoucí vědeckou kariéru. SOČ však není pouze soutěží vědomostí. Žáci se v ní projevují zejména svou schopností samostatné práce a na
rozdíl od jiných středoškolských soutěží mají ve všech kolech možnost prezentovat svou práci před odbornou porotou. Tím rozvíjejí své prezentační dovednosti a schopnost reagovat na dotazy
poroty.

Umístění žáků škol Pardubického kraje v celostátní přehlídce SOČ v Plzni 16. - 18. 6. 2023:

obor 1 Matematika a statistika

2. místo
Název práce: Barevná variace hry Výhonky
Autor: Terezie Kladivová
Škola: Gymnázium Aloise Jiráska, T. G. Masaryka 590, Litomyšl
Video: https://www.youtube.com/watch?v=kIYQI1l0kgc 
Zvláštní cena: Návrh do soutěže o cenu České hlavičky – UNIVERSUM "Člověk a exaktní vědy"
Zvláštní cena: Návrh na cenu Učené společnosti ČR
Cena MŠMT (poukázka ALZA)
Cena ČVUT Fakulty jaderné a fyzikálně inženýrské – poukázky Alza (2. místo – 2000 Kč)
Cena ředitele Matematického ústavu Slezské univerzity v Opavě (poukázky u ALZA.cz v hodnotě 3000 Kč za 2. místo)

obor 4 Biologie a vědy o Zemi

2. místo

Název práce: Vliv proměn stanovišť na společenstva členovců a ideální vodní nádrž pro biodiverzitu pískoven

Autoři: Matěj Ešpandr, Ondřej Vaněk

Škola: Gymnázium, Tyršovo nám. 970, Česká Třebová

Video: https://youtu.be/VKN4n3wmXp0

Zvláštní cena: Širší nominace na účast v zahraniční soutěži

Zvláštní cena: Návrh do soutěže o cenu České hlavičky – Genus "Příroda kolem nás"

Cena MŠMT (poukázka ALZA)

obor 6 Zdravotnictví

1. místo

Název práce: Studium afinitních interakcí diagnostických molekul antigen-protilátka a antigen-aptamer vybranými imunoanalytickými metodami

Autor: Marek Kalvoda

Škola: Střední průmyslová škola chemická, Poděbradská 94, Pardubice

Video: https://www.youtube.com/watch?v=c9ElDsu9Rt4

Zvláštní cena: Širší nominace na účast v zahraniční soutěži

Zvláštní cena: Návrh do soutěže o cenu České hlavičky – SANITAS "Život a zdraví člověka" Zvláštní cena: Návrh na cenu Učené společnosti ČR

Cena MŠMT (poukázka ALZA)

Cena ředitele Fyziologického ústavu AV

obor 10 Elektrotechnika, elektronika a telekomunikace

2. místo

Název práce: Vývoj a testování ROV inspekční / observační třídy (mikro ROV)

Autoři: Jakub Filip, David Theodor Nimrichtr

Škola: Střední průmyslová škola elektrotechnická a Vyšší odborná škola, Karla IV. 13, Pardubice

Video: https://youtu.be/EURFjCAOo-Q

Zvláštní cena: Širší nominace na účast v zahraniční soutěži

Zvláštní cena: Návrh do soutěže o cenu České hlavičky – Genus "Příroda kolem nás"

Cena MŠMT (poukázka ALZA)

Cena České nukleární společnosti (2. místo - 1500 Kč)

obor 17 Filozofie, politologie a ostatní humanitní a společenskovědní obory

1. místo

Název práce: Jednota a mnohost. K problematice diverzifikace jsoucen a analogie pojmu jsoucna

Autor: Benedikt Mrázek
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Škola: Gymnázium Dr. Emila Holuba, Na Mušce 1110, Holice

Video: https://www.youtube.com/watch?v=64dwYYQzf2Q

Zvláštní cena: Návrh do soutěže o cenu České hlavičky – Merkur "Člověk a společnost"

Cena MŠMT (poukázka ALZA)

Cena hejtmana Plzeňského kraje pana Rudolfa Špotáka (1. místo 1500 Kč)

Cena děkana Fakulty veřejných politik v Opavě, Slezská univerzita v Opavě (1. místo 3000 Kč)

obor 18 Informatika

2. místo

Název práce: Internetová platforma pro vizualizaci aktuální polohy vozů MHD

Autoři: Jan Volhejn, Jakub Kacálek

Škola: DELTA - Střední škola informatiky a ekonomie, Ke Kamenci 151, Pardubice

Video: https://www.youtube.com/watch?v=8FeGJEWmQHI

Zvláštní cena: Návrh do soutěže o cenu České hlavičky – Futura "Řešení pro budoucnost"

Cena MŠMT (poukázka ALZA)

Cena České nukleární společnosti (2. místo - 1500 Kč)

obor 2 Fyzika

7. místo

Název práce: Nearspace exprimenty na balonových sondách, měření Regener–Pfotzerova maxima

Autoři: Ondřej Veselý, Daniel Valenta

Škola: Gymnázium, Mozartova 449, Pardubice

obor 3 Chemie

6. místo

Název práce: Syntéza chirálních sloučenin fosforu

Autor: Zdeněk Tejkl

Škola: Střední průmyslová škola chemická, Poděbradská 94, Pardubice

obor 3 Chemie

7. místo

Název práce: Využití retenčních závislostí při charakterizaci izomerních forem fosfatidylcholinů v lidské plazmě metodou RP-UHPLC/MS

Autor: Věra Málková

Škola: Gymnázium, Mozartova 449, Pardubice

obor 7 Zemědělství, potravinářství, lesní a vodní hospodářství

5. místo

Název práce: Ochranný účinek cytokininů a jejich derivátů proti abiotickým stresům

Autoři: Monika Poláčková, Nikola Novotná

Škola: Gymnázium Aloise Jiráska, T. G. Masaryka 590, Litomyšl

obor 8 Ochrana a tvorba životního prostředí

11. místo

Název práce: Příprava certifikovaného referenčního materiálu z mořského sedimentu pomocí ICP-MS a ICP-OES pro University of Plymouth

Autor: Ivo Mühlbach

Škola: Střední průmyslová škola chemická, Poděbradská 94, Pardubice

obor 9 Strojírenství, hutnictví a doprava

6. místo

Název práce: Experimentální výzkum aplikace nových technologií ve vývoji bezventilových pulzačních motorů

Autor: Jan Stejskal

Škola: Gymnázium, Mozartova 449, Pardubice

obor 13 Ekonomika a řízení

12. místo

Název práce: Možnosti financování obchodního záměru pro fyzické osoby

Autor: Eliška Kabrhelová

Škola: Gymnázium Aloise Jiráska, T. G. Masaryka 590, Litomyšl

obor 14 Pedagogika, psychologie, sociologie a problematika volného času

14. místo

Název práce: Transgender a nebinární osoby v povědomí gymnaziálních studentů

Autor: Anna Hlavničková
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Škola: Gymnázium, Dašická 1083, Pardubice

obor 15 Teorie kultury, umění a umělecké tvorby

8. místo

Název práce: "Jsem tvůrce, snažím se zbavovat nánosů a vracet se k sobě." Život a tvorba Václava Ciglera

Autor: Ellen Wirknerová

Škola: Gymnázium Aloise Jiráska, T. G. Masaryka 590, Litomyšl

obor 16 Historie

9. místo

Název práce: Perzekuce rodiny Matouškovy 1952-1970

Autor: Tomáš Stráník

Škola: Gymnázium Aloise Jiráska, T. G. Masaryka 590, Litomyšl

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  matematického (1x), ústavu (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Středoškoláci z Pardubického kraje zabodovali na přehlídce odborných činností ( Pardubickykraj.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Středoškoláci z Pardubického kraje
zabodovali na přehlídce odborných činností (Pardubickykraj.cz - Články, Fakulta veřejných politik );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

27.06.2023 (16:02:32) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta veřejných politik v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

� Dnes se na naší fakultě uskutečnily promoce, kde jsme slavnostně oslavili úspěšné absolventy bakalářského studia ve studijních programech Všeobecná sestra, Dentální hygiena, Porodní
asistence, Veřejná správa a sociální politika a Speciální pedagogika. �Gratulujeme absolventům bakalářského studia a přejeme vám hodně štěstí a úspěchů ve vaší budoucí kariéře! �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.06.2023 (10:05:02) Tisk CEPIS A 11, s. r. o. - Innovation text Red

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

Jan Krkoška se na začátku června stal novým hejtmanem Moravskoslezského kraje. Kraje, který za posledních několik let prošel obrovskou proměnou. Z místa spojovaného s těžbou uhlí se mění
v atraktivní lokalitu pro inovace, investory a start-upy. S Janem Krkoškou jsme hovořili nejen o jeho pracovních plánech. 

Co považujete za svoji hlavní prioritu v nové funkci? 

Od roku 2016 jsem na kraji řídil regionální rozvoj. Sem patří transformace regionu. Jejím cílem je udělat z Moravskoslezského kraje atraktivní region, ve kterém budou lidé rádi žít a pracovat. Trápí
nás úbytek obyvatel. Věřím, že se nám právě díky transformaci podaří tento odliv lidí zastavit nebo aspoň výrazně zpomalit. Chci pracovat na tom, aby se tu lidé měli dobře, aby se tu dařilo
inovacím a podnikání. A také aby měli hodně možností, jak se bavit a příjemně využít volný čas. Prostě, aby se z našeho regionu nadobro sundala nálepka průmyslového udřeného kraje. 

Zastavme se tedy podrobněji u transformace regionu. Co se už podařilo? 

Od Operačního programu spravedlivá transformace si slibujeme, že nám pomůže zafinancovat projekty, díky kterým přestane být Moravskoslezský kraj spojován pouze s těžbou uhlí, ale bude
symbolem chytrých řešení postavených na průmyslovém know-how, digitalizaci a perspektivních odvětvích. Celková proměna vnímání kraje, zejména jeho pohornických částí je naším
dlouhodobým cílem. Zároveň také nelze transformovat kraj bez kvalitního výzkumu a vzdělávání. Z prostředků fondu je nám určeno téměř 19 miliard korun, které bychom chtěli využít na posílení
podnikavosti místních lidí, vznik nových pracovních míst, či zlepšení vzdělanosti obyvatel. A toto číslo by nakonec s tím, jak se navýšily prostředky v Modernizačním fondu, mohlo být dokonce vyšší.
V našem kraji se připravuje 13 strategických projektů, které usilují o financování z evropského Fondu pro spravedlivou transformaci, další projekty se připravují pro další tematické výzvy, pak tu
máme zmiňovaný Modernizační fond a ostatní běžné operační programy. Evropské peníze jsou pro rozvoj kraje nesmírně důležité, Moravskoslezský kraj je v jejich čerpání velmi úspěšný a patříme
mezi TOP 10 nejúspěšnějších žadatelů v ČR. 

V roce 2021 jste doporučili 13 strategických transformačních projektů k financování z evropských peněz, třeba ostravskou Čer nou kostku – knihovnu, centrum digitalizace,
využití brownfieldu Landek, POHO PARK Gabriela, EDEN Silesia či CEPIS umístěné na Karvinsku a další. V jaké fázi je jejich re alizace? 

Věřím, že místní obyvatelé už vnímají změnu, která se tu odehrává. Jsem rád, že deset z těchto projektů podalo své žádosti o financování a jsou na dobré cestě získat finanční prostředky. Jejich
dopad bude moci být vyhodnocen až za pár let, ale jistě bude pro region zásadní. 

Budete ve svých záměrech také více myslet na podporu jiných ekonomicky méně roz vinutých regionů v MSK, jako je například bruntálský okres včetně Osoblažska nebo na
Vítkovsko v opavském okrese? 

Takzvané znevýhodněné oblasti regionu podporuje Moravskoslezský kraj pravidelně už od roku 2017. Vlastně s touto ideou tenkrát přišel právě můj odbor regionálního rozvoje. Aktuálně na

18. � Dnes se na naší fakultě uskutečnily promoce,…   
seznam | nahoru

19. HEJTMAN JAN KRKOŠKA: Nálepka černého regionu postupně mizí v černé
díře  seznam | nahoru
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červnovém zasedání krajští zastupitelé schválili další dotace. Celkem 20 milionů korun rozdělili obcím Radkov, Osoblaha, Budišov nad Budišovkou, Jindřichov nebo třeba Městu Albrechtice. 

Skoro dvě volební období jste působil na pozici náměstka hejtmana pro regionální rozvoj a cestovní ruch. Co se v této oblasti podařilo? 

Moc mě těší, že krásy destinace Severní Morava objevuje v posledních letech stále více turistů z celé republiky i ze zahraničí. Svědčí o tom rostoucí čísla návštěvnosti našeho kraje. Například za
první čtvrtletí tohoto roku podle statistik evidujeme v regionu 15procentní nárůst ubytovaných hostů. Návštěvnost se tak postupně vrací na úroveň před pandemií. Věřím, že letos čísla ještě
porostou a že se nám v ročním souhrnu podaří překonat hranici z roku 2019, kdy se u nás ubytoval více než milion turistů. Podmínky a zázemí pro turisty jsme se snažili samozřejmě zdokonalovat
a zvyšovat tak zájem o náš region, dotace putovaly například do rozvoje kempů nebo rozvoje cyklistické infrastruktury a dalších oblastí. 

Jste nadšený cyklista, jaké novinky letos čekají tento sport? 

Na začátku letošní sezóny jsme například otevřeli novou cyklostezku na břehu Slezské Harty a už teď plánujeme její další rozšíření. Cyklisté se dočkali nové stezky mezi centrem Ostravy a
Dolními Vítkovicemi. Letos se začne budovat také cyklistické propojení Nošovic a Morávky. Kraj vloni zřídil pozici cyklokoordinátora, který monitoruje stav stezek v regionu a koordinuje rozšíření a
další budování tras. Funguje u nás i mnoho moderních bikeparků, kde jsou připraveny traily nejrůznější obtížnosti pro adrenalinové jezdce, ale i široké trasy pro rodiny s dětmi. S tím nepřímo
souvisí výstavba takzvaných stellplatzů. Letos díky krajské dotaci přibudou karavanová stání na různých místech a jedním z nich je i Bikepark v Tošovicích. Komunita bikerů je specifická, a právě
mnoho bikerů karavany pro cestování využívá. Pro veřejnost pak v bikeparcích pravidelně pořádáme Dny na kolech s Moravskoslezkých krajem, kde se snažíme ukázat, jak skvělým sportem
cyklistika je. 

Velký zájem veřejnosti zaznamenaly i takzva né Pojez festy. Jak vznikly tyto regionální festivaly? 

V minulosti tady fungoval projekt Jak šmakuje Moravskoslezsko. Společně s podnikateli a krajskou centrálou cestovního ruchu jsme ho oživili a vznikla značka Pojez. Snažíme se ukázat místním i
turistům, že výlet se dá spojit i s lahodným gastronomickým zážitkem. Představujeme tak ty nejlepší podniky v regionu. Lidé mohou vyrazit za kvalitním jídlem, ochutnávkami, výrobnami nebo
například lokálními farmami. Oblast gastra se u nás v posledních letech dynamicky rozvíjí a Pojez představuje i talent a práci osobností, které za úspěšnými podniky stojí. Je do něj zapojeno už
skoro pět desítek míst a přibývají další. Pro veřejnost jsou nejpřitažlivější právě Pojez festy. Zatím pořádáme tři do roka. Ten první v ostravských Dolních Vítkovicích už máme úspěšně za sebou. V
srpnu a září na návštěvníky čekají ještě Pojez festy v Karlově Studánce a na Ostravici. 

Moravskoslezský kraj je historicky spjat s těžkým průmyslem. Myslíte, že v posled ních letech návštěvníci překonávají předsudky a objevují, že region může být i krás nou
dovolenkovou destinací? 

Technické a industriální památky jsou pro náš region ikonické, odlišují nás od ostatních a jsme na ně naopak pyšní. Myslím, že se nám daří na industriální historii stavět a některá dříve průmyslová
místa oživovat a dávat jim nový obsah. Ty nejzajímavější technické památky propojuje virtuální stezka Technotrasa. Jsem velmi pyšný na to, že Technotrasa letos uspěla v prestižní
celorepublikové soutěži a získala Velkou cenu cestovního ruchu. Nicméně mám za to, že obecné a dlouhodobě zakořeněné smýšlení o Moravskoslezském kraji jako o „černém regionu“ se
postupně rozplývá. Ze své zkušenosti vím, že lidé jsou například často zaskočeni tím, jak je Ostrava plná zeleně. Navíc obrovskou devízou našeho regionu je nádherná příroda a hory, které máme
na dosah. Není obvyklé, abyste se do hodiny z centra velkých měst dostali do klidných horských oblastí. A my tuto obrovskou výhodu máme. 

Co nejvíce láká domácí turisty? 

Mezi nejnavštěvovanější památky patří rozhodně Dolní oblast Vítkovic, s čímž jsou spojeny i festivaly, mnohdy největší ve Střední Evropě, u turistů pravidelně boduje i ostravská ZOO. 

Oblíbené jsou stezky v oblacích, Dinopark, nebo Nákladní muzeum Tatra Kopřivnice, které je velkým lákadlem. Dobrým ukazatelem oblíbenosti turistických míst jsou i ceny cestovního ruchu
Severní Moravy, které kraj ve spolupráci s centrálou cestovního ruchu pořádá. 

Podle statistik k vám jezdí velké množství polských návštěvníků, snaží se kraj cílit na ně? 

Výhoda je, že polští turisté Českou republiku vyhledávají. Spolu se Slováky se ve statistikách kraje pravidelně střídají na první příčce v počtu návštěvníků ze zahraničí. Máme několik projektů, na
kterých s polskými partnery spolupracujeme, a snažíme se přilákat více lidí na zajímavé památky na obou stranách hranic. Funguje například Hravé pohraničí, které nabízí celkem 57 zajímavostí
na české i polské straně. 

Začíná letní sezóna, kam se na dovolenou letos vypravíte vy?  

Moje léto bude z velké části pracovní, ale určitě si najdu pár dní pro rodinu a strávíme příjemný čas například v okolí Slezské Harty. Ještě nemám přesné plány, ale pokusím se relaxovat.
Každopádně přeji všem pohodové léto plné krásných zážitků na severní Moravě a ve Slezsku. ×
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SEKCE: Komentáře MUTACE: Celá ČR
PDF POPIS OBRÁZKŮ: foto Archiv Jana Krkošky PDF STRANA: 13

KLÍČOVÁ SLOVA:  cepis (1x)

DUPLICITNÍ S: HEJTMAN JAN KRKOŠKA: Nálepka černého regionu postupně mizí v černé díře ( A 11, s. r. o. - Innovation, Eden Silesia, Celá ČR );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.06.2023 (10:55:42) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Slovácké muzeum v Uherském Hradišti

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Léto �� v muzeu? � NAŠE TIPY na ČERVENEC a SRPEN�� Doprovodné akce18. 7. až 20. 7. dětské Toulky�♀�♂se Slováckým muzeem 23. 7. v 10.00 Slavnostní pravoslavná liturgiena
Výšina sv. Metoděje v Uherském Hradišti přímo v základech velkomoravského kostela30. 7. od 13.00 do 16.00 přijďte na sportovní odpoledne Děcka �♀, rychle sem!na Galerii Slováckého
muzea31. 7. až 2. 8. proběhne Kreativní workshop �✂�, na který se přihlaste předem - budeme vyrábě modrotisk, šít tašky z mesh banneroviny a vyrábět zápisníky� NOVÉ Výstavy13. 7. v
17.00 Sport ���♀ ve výtvarném umění | Vernisáž a Alojz a Tamara Klimovi & Vojtech a Tamara Kolenčíkovi | Vernisáž v Galerii Slováckého muzea29. 7. v 16.00 Reflexe českého � filmového
plakátu / Bohdan Heblík | Vernisáž a v 17.00 Třiatřicátý rok Institutu tvůrčí fotografie � Slezské univerzity v Opavě | VernisážPouze do � 9. 7. můžete vidět výstavu Společenský život hmyzu
a do do 16. 7. Svět hmyzu očima dětí ZUŠ Uherské Hradiště Veškerý program najdete na � www.slovackemuzeum.cz/vystavy-a-akce

SEKCE: Sociální sítě

20. Léto �� v muzeu? � NAŠE TIPY na ČERVENEC a SRPEN�…   
seznam | nahoru
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KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x), opavě (1x)

DUPLICITNÍ S: Léto �� v muzeu? � NAŠE TIPY na ČERVENEC a SRPEN�… ( Facebook - Příspěvky, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.06.2023 (13:50:49) Sociální sítě Fakulta veřejných politik Facebook - Příspěvky Fakulta veřejných politik v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Druhý den promocí! ��Blahopřejeme všem našim absolventům bakalářského studia ve studijních programech Sociální patologie a prevence, Edukační péče o seniory, a také absolventům
navazujícího magisterského studia ve studijním programu Veřejná správa a sociální politika. Všem absolventům přejeme hodně štěstí a úspěchů! �https://www.slu.cz/fvp/cz/aktuality/15/1647

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  fakulta (1x), veřejných (1x), politik (1x), opavě (1x), fvp (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.06.2023 (15:21:51) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

A máme tady video � z promocí Univerzity třetího věku. ��� Na záznam ze dne se podívejte zde: go.slu.cz/promoceu3v

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: A máme tady video � z promocí Univerzity třetího… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.06.2023 (20:00:05) Sociální sítě Obchodně-podnikatelská fakulta Facebook - Příspěvky Karviná - oficiální stránka města

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

���ÚSPĚŠNÍ ABSOLVENTI UNIVERZITY TŘETÍHO VĚKU SI UŽILI SLAVNOSTNÍ UKONČENÍ STUDIASlavnostní zakončení akademického roku 2022/2023 Univerzity třetího věku Slezské
univerzity na Obchodně podnikatelské fakultně v Karviné prožili velmi emotivně čerství absolventi společně s rodinou, přáteli, akademickými pracovníky a vedením fakulty a školy. Předání
osvědčení za úspěšné absolvování přednáškových cyklů a vzdělávacích kurzů se zúčastnili děkan Obchodně podnikatelské fakulty Roman Šperka, prorektor pro vědu a zahraniční styky
Daniel Stavárek, proděkan pro studijní a sociální záležitosti Petr Suchánek, proděkan pro rozvoj a vnější vztahy Martin Klepek, proděkanka pro vědu a výzkum Iveta Palečková, proděkanka pro
zahraniční styky Jana Šimáková a za město Karviná náměstek primátora Andrzej Bizoń. Slavnostní ceremoniál obohatila svým pěveckým vystoupením studentka Obchodně podnikatelské
fakulty Barbora Larischová. Po předávání osvědčení jednotlivým posluchačům se ujala slova zástupkyně absolventů Jana Kaňová.���Uplynulý akademický rok by se dal označit jako návrat k
tradicím a starým dobrým časům po covidové epidemii. Početná studijní skupina zvolila dvouletý studijní program Naše společnost ve víru evropské integrace, další skupinu posluchačů oslovilo
téma Finance převážně vážně aneb jak se neztratit ve světě financí, jiní účastníci vyhodnotili jako přínosné poznatky z přednášek z občanského práva či sociologie a psychologie, ve studiu se
nezapomnělo ani na informační gramotnost seniorů, vítaný byl vzdělávací kurz Práce s chytrým telefonem a tabletem. Největší část posluchačů se vzdělávala v jazykových kurzech angličtiny a
němčiny na různých úrovních vstupních znalostí. Velký zájem překračující dokonce maximální kapacitu kurzu byl o tělovýchovný kurz Pohybová hygiena a zdravý pohyb.���O organizaci studia a
další akce pro seniory se starala koordinátorka celoživotního vzdělávání Dagmar Sohrová: „Posluchači Univerzity třetího věku jsou mi od počátku, a je to už dvanáct let, velmi blízcí. Nemyslím
věkem, ale svou lidskou podstatou - pozitivním naladěním, životním elánem a energií, kterou by jim mohli závidět lidé o generaci mladší. I v situacích, kdy se mohou cítit nemocní a osamělí,
neztrácejí optimismus. V neposlední řadě oceňuji jejich snahu, píli a poctivý přístup ke studiu, v tom by mohli jít naši senioři příkladem pro studenty prezenčního studia, jejich docházka na
přednášky a lekce byla téměř stoprocentní. Mým cílem je stávajícím posluchačům získat nové spolužáky, které by studium na naší fakultě zaujalo, bavilo a naplňovalo volný čas.“ Možná právě pro
někoho z vás to je inspirace přihlásit se v akademickém roce 2023/2024.Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita Foto, text: Martina Orgoníková

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  obchodně (3x), podnikatelské (2x), fakulty (2x), podnikatelská (1x), fakulta (1x), karviné (1x)

DUPLICITNÍ S: ���ÚSPĚŠNÍ ABSOLVENTI UNIVERZITY TŘETÍHO VĚKU SI… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

21. Druhý den promocí! ��Blahopřejeme všem našim…   
seznam | nahoru

22. A máme tady video � z promocí Univerzity třetího…   
seznam | nahoru

23. ���ÚSPĚŠNÍ ABSOLVENTI UNIVERZITY TŘETÍHO VĚKU SI…   
seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

28.06.2023 (21:05:36) Sociální sítě Vedení univerzity Facebook - Příspěvky Slezská univerzita v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Už za tři týdny začínají Colours of Ostrava!Těšíme se, že se tam s vámi a našimi hosty potkáme!Třeba právě na diskusi, zda v Karviné může vyrůst ráj. Pavel Tuleja

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  pavel (1x), tuleja (1x)

DUPLICITNÍ S: Už za tři týdny začínají Colours of Ostrava!… ( Facebook - Příspěvky, Slezská univerzita v Opavě );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.06.2023 (09:05:05) Sociální sítě Institut tvůrčí fotografie Facebook - Příspěvky Muzeum Vysočiny Jihlava

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Jak šel čas … �� Jindřich Štreit světoznámý fotograf, profesor fotografie a vynikající člověk �na svém kontě má více než 1350 samostatných výstav a účast na množství kolektivních výstav
nejen v České republice, ale i v mnoha zemích celého světa�Nenechte si ujít tento skvělý zážitek �výstava potrvá do 9. července 2023pobočka Telč, Špitální 46

SEKCE: Sociální sítě

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (2x), štreit (2x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.06.2023 (09:23:02) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Fakulta veřejných politik v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

V prostoru UniPointu Slezské univerzity v obchodním centru Breda & Weinstein se od 11. července budete moci každé úterý od 8.30 do 14.30 hodin setkávat také s klienty sociálně terapeutické
dílny Radost. � Ti se zde představí v roli číšníků obsluhujících ve své pojízdné kavárně. ☕ Umožní to společný projekt Fakulty veřejných politik a Charita Opava, Sociálně terapeutická dílna
Radost pod názvem Spolu s Radostí. Více ve zprávě na našem webu �

SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (2x), univerzity (2x)

DUPLICITNÍ S: V prostoru UniPointu Slezské univerzity v… ( Facebook - Příspěvky, Fakulta veřejných politik );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.06.2023 (10:35:15) Internet Slezská univerzita v Opavě Feedit.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Praha 29. června 2023 – Český startup DX Heroes, který pomáhá zlepšovat vývojářskou zkušenost a vzájemnou spolupráci ve firmách, rozšířil své působení v USA o novou
úspěšnou spolupráci. Pro fintechový startup MassPay, který nabízí své platební služby ve více než 175 zemích po celém světě, vytvořili čeští specialisté vývojářský portál. Díky
němu se mohou firmy, které potřebují zprovoznit online platby po celém světě, snáze zorientovat v nabídce a slu . . .

Tento obsah je v kompletní podobě dostupný pouze pro členy FeedIT+.

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  slu (1x)

24. Už za tři týdny začínají Colours of Ostrava!…   
seznam | nahoru

25. Jak šel čas … �� Jindřich Štreit světoznámý…  
seznam | nahoru

26. V prostoru UniPointu Slezské univerzity v…  
seznam | nahoru

27. DX Heroes bodují v USA. Pro startup MassPay vytvořili vývojářský portál
usnadňující adopci jejich platební služby  seznam | nahoru
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Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.06.2023 (14:10:06) Sociální sítě Matematický ústav v Opavě Facebook - Příspěvky Matematický ústav v Opavě

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

s Jiřina Böhmová aKatarina Jelsovska Petrlova

SEKCE: Kultura a vzdělávání

KLÍČOVÁ SLOVA:  matematický (1x), ústav (1x), opavě (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

29.06.2023 (15:35:02) Internet Vedení univerzity Ruik.cz - Články Michael Pastva

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Minulý týden vzbudila tato informace poprask. Zbyněk Vlček z Love Islandu bude zápasit v Oktagonu na páteční Štvanici. Okamžitě se spustila vlna negativních reakcí, které
mírně utichly poté, co bylo zveřejněno jméno soupeře. Vlček totiž půjde do profi zápasu.

Během minulého týdne přišla na veřejnost informace o příchodu Zbyňka Vlčka do Oktagonu. Okamžitě jsme mohli číst negativní reakce na to, že se z Oktagonu stává Clash of the Stars, kde se
zaměřují na zápasy celebrit či lidí ze sociálních sítí.

A právě mezi ně se Vlček bezpochyby řadí. Není to ale tak jednoduché. Zatímco většina zápasníků v Clashi nemá z bojovými sporty a mnohdy ani žádným sportem zkušenosti, Vlček se odmala
věnuje judu.

A i díky tomu se s Oktagonem domluvil na zápase, kterého se dočkáme na páteční Štvanici. Dle promotéra Ondřeje Novotného to není žádný „větrák“ a má za sebou úspěchy v judu, i proto jej
okamžitě zaujal.

Oktagon zveřejnil i jméno jeho soupeře, kterým se stal Gabriel Török. Pro většinu neznámé jméno, ovšem pro ty, kteří sledují Oktagon delší dobu, je minimálně povědomé. V organizaci bojoval
třikrát, avšak ani jednou neodcházel s výhrou.

Törok tak bude chtít ukázat, že v něm stále něco je. Jak se dozvěděl o nabídce? „Nejprve mi přišla nabídka, zda bych nechtěl zápasit na Štvanici, což jsem samozřejmě přijal. Hned mě chytla
nostalgie, protože to tam pro mě bylo super,“ řekl Török MMA Shorties.

Později se dozvěděl i soupeře, kterým je právě Vlček, jenž si v profesionálním MMA odbude svou premiéru. „Předpokládal jsem, že vypadl soupeř Mikuláškovi a nebo nedejbože Škvorovi v polo-
těžké váze. Měl jsem za to, že chtějí pro Vaška někoho s podobným poměrem skóre a nebo že plánují pro Škvora někoho, koho má velkou šanci porazit.

To byly moje první myšlenky. V té době jsem vůbec netušil, kdo je Vlček. Dozvěděl jsem se jen, že byl v Love Islandu. Moje žena to sleduje a říkala, že je pěkný, na což jsem reagoval s tím, že
s ním budu mít zápas a že ho asi budu muset trochu upravit, aby už se jí nelíbil (smích),“ dodal.

Jejich zápasu se dočkáme na páteční Štvanici Speciál, přičemž sám promotér Novotný nastínil, že v jednom ze zápasů se dokonce dozvíme jméno jednoho zápasníka až v moment, kdy vejde do
klece.

Zdroj: MMA Shorties

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), török (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

30.06.2023 (10:17:07) Internet Slezská univerzita v Opavě Drbna.cz - Články Irena Buřívalová

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Tři tuzemské regiony se budou vyrovnávat s negativními dopady odklonu od energie založené na spalování uhlí. Moravskoslezský, Ústecký a Karlovarský kraj už pracují na tom, aby z
Operačního programu Spravedlivá transformace dostaly co nejvíce peněz na projekty, které přinesou nové podnikatelské i pracovní příležitosti. Zatím je ve hře 41 miliard korun, ne všechny
projekty ale působí přesvědčivě.

Uhelné regiony si finanční prostředky rozdělí podle pěti ukazatelů odrážejících aktuální stav jednotlivých krajů a jejich předpokládané potřeby pro přechod na nízkouhlíkové hospodářství. Největší
porce peněz má putovat do Moravskoslezského kraje, a to 18,9 miliardy korun. Ústecký kraj připravuje projekty za 15,8 miliardy a Karlovarský kraj za 6,3 miliardy korun.

Projekty se v každém kraji dělí podle důležitosti a výše investic na strategické, zastřešující a tematické. Ty první mají významně zasáhnout celý kraj a pomoci tamním firmám i podnikatelům najít
nové možnosti, jak vydělávat na něčem jiném než fosilních palivech. Jsou to plány většího rozsahu a často je už dříve vybrala vláda spolu s krajem. V každém ze tří krajů spolknou zhruba polovinu
peněz určených regionu a každý kraj počítá přibližně s deseti projekty takto velkého rozsahu.

V případě zastřešujících projektů se podpora obvykle pohybuje v řádu desítek až stovek tisíc korun, přičemž nepřekročí hranici pěti milionů na jeden. Výzvy vypisuje kraj až poté, co požádá o

28. s Jiřina Böhmová aKatarina Jelsovska Petrlova   
seznam | nahoru

29. Török o zápasu s Vlčkem: Když mě Oktagon oslovil, předpokládal jsem, že
vypadl soupeř Mikuláškovi a nebo nedejbože Škvorovi v polotěžké váze  seznam | nahoru

30. Uhelné regiony si rozdělí 41 miliard korun. Problémem je málo času a
nedostatečná připravenost  seznam | nahoru
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finanční prostředky. K tomu by prý mělo dojít přibližně v září letošního roku. Třetí kategorií jsou pak projekty tematicky zaměřené na zachování zaměstnanosti, rozvoj digitálních služeb či oběhové
hospodářství.

Problém spočívá v tom, že vše probíhá v časovém presu. Strategické projekty mohli jejich autoři předkládat od 31. března 2021 a výzva skončila už 30. dubna téhož roku. Do konce června 2021
pak měly kraje vybrat ty, které považovaly za nejpřínosnější, a předložit je ministerstvu pro místní rozvoj. Výzvy do Operačního programu Spravedlivá transformace (OPST) byly se zpožděním
vyhlášeny až koncem loňského roku, přičemž prostředky musí být proinvestovány do roku 2029.

Neziskové organizace upozorňují, že rozdělování projektů by nemělo popírat princip „znečišťovatel platí“. Tedy že firmy, které se v minulosti nejvíce podílely na zhoršování životního prostředí v
regionu, nyní budou pobírat dotace na to, aby následky své činnosti odstranily.

Moravskoslezský kraj si ohledně přihlašování velkých projektů zatím vede nejlépe ze všech. Podle mluvčí kraje Nikoly Birklenové bylo podáno už devět ze třinácti strategických projektů, u
zbývajících čtyř se dokončuje projektová příprava. Přihlášené projekty nyní posuzuje Státní fond životního prostředí.

Výběr podle ní probíhal standardně a za účasti veřejnosti. „Uskutečnili jsme řadu webinářů a konferencí pro neziskový sektor, podnikatele a obce s cílem představit příležitosti a připravované
strategické projekty tohoto operačního programu. Zároveň se uskutečnilo několik veřejných projednání přímo s občany, na kterých byl představen operační program včetně konkrétních
připravovaných projektů na daném území,“ tvrdí Birklenová.

Jedním ze strategických projektů je Podolupark Karviná společnosti PDI. Ten má spočívat ve vybudování areálu centra plazmového zplyňování odpadu a výroby vodíku a ve výstavbě
fotovoltaického parku. Součástí má být i rezidenční zóna. Projekt počítá s rozpočtem ve výši 7,6 miliardy korun, přičemž dotace by z částky měla pokrýt 1,3 miliardy.

Dalším strategickým projektem je Černá kostka. Moravskoslezská vědecká knihovna za dvě miliardy korun, která má ambici stát se centrem pro digitální transformaci regionu, vědu a inovace a z
programu získat 1,7 miliardy.

Mezi rozpočtově náročnější projekty se řadí i EDEN Karviná – výzkumný a vzdělávací park – který chce z dotací odčerpat 2,5 miliardy korun. Jádrem projektu má být „ekokampus“ Slezské
univerzity spojený s vybudováním velkokapacitních skleníků určených pro výzkumné účely a environmentální výchovu.

V Ústeckém kraji zatím podali žádost pouze na jeden strategický projekt, Transformační centrum Ústeckého kraje v areálu bývalé střední školy na Staré ulici v Ústí nad Labem. Podle mluvčí kraje
Magdaleny Fraňkové budou další následovat ve druhém a třetím kvartálu, aspoň to prý deklarují autoři projektů. Prioritních strategických projektů je v kraji deset, přičemž třeba těžba lithia na
Cínovci by se hlásila do výzvy jen v případě, že by některý z nich neuspěl.

Dalším z projektů je takzvaný Green Mine. Jedná se o resocializaci a revitalizaci Lomu ČSA, za níž stojí společnost Sev.en Inntech miliardáře Pavla Tykače. Kromě proměny dolu ČSA má jít o
úpravu infrastruktury, stavbu akvaponické farmy, průmyslové zóny, instalaci fotovoltaiky, developerský projekt a rekvalifikaci zaměstnanců zmíněné společnosti. Z celkových 3,5 miliardy korun má
být z evropských peněz čerpána zhruba třetina.

Velkým projektem je rovněž továrna ČEZ na výrobu baterií do elektromobilů. Investiční náklady odhaduje polostátní energetický koncern na skoro 60 miliard, z Operačního programu Spravedlivá
transformace požádá o 1,25 miliardy. Projekt úzce souvisí s těžbou lithia v Cínovci.

„Nadále budeme pokračovat v aktivní diskusi ohledně potřeb a projektů a vyjednávat s ministerstvy co nejlepší podmínky pro čerpání prostředků, aby se stihlo vyčerpat ve stanovených
termínech, které jsou v případě OP ST oproti jiným programům velmi napjaté,“ uvádí Fraňková.

Karlovarský kraj zatím žádný strategický projekt v rámci výzvy OPST nepodal. Podle mluvčí kraje Jitky Čmokové by první žádosti mohly být odevzdány v průběhu druhého čtvrtletí tohoto roku.
„Možnost podat žádosti je otevřená do 31. prosince 2023, času je tedy stále dostatek,“ tvrdí Čmoková.

Regionální stálá konference Karlovarského kraje, jenž projekty vybírala, podle ní nestanovila pořadí, cílem je prý podpořit všechny. „Jedná se o relevantní možnost, že na základě studie
proveditelnosti se ukáže, že některý z projektů není realizovatelný,“ připouští. Ostatně jeden z projektů už v průběhu loňského roku odpadl. Jednalo se o Agenturu pro transformaci Karlovarského
kraje.

Kraj se prý snaží, a to ať už jde o workshopy či semináře pro obce i soukromý sektor. „Ve zhruba dvouměsíčních intervalech pořádá krajský radní za oblast regionálního rozvoje online setkání,
která jsou určena pro poskytování informací veřejnosti a sbírání potenciálních námětů. Proběhlo několik neformálních schůzek se zástupci místních uskupení a odborné veřejnosti,“ uvádí
Čmoková. Zároveň údajně probíhá kontakt s potenciálními žadateli a zjišťuje se, v jakých oblastech je největší potřeba financování.

Jedním z projektů v Karlovarském kraji je „green development“ Sokolovské uhelné, který má stát tři miliardy korun. Na dotacích chce společnost zhruba jednu miliardu. Cílem je na vytěženém
území vytvořit uhlíkově neutrální průmyslové zóny, jejichž využití zatím není známo. Počítá se například s výstavbou výrobních hal využívajících energie z obnovitelných zdrojů.

Sokolovská uhelná, která je mimo jiné majitelem hnědouhelné Elektrárny Tisová, plánuje revitalizaci a resocializaci lokality jezera Medard na severozápadě od Sokolova. Má se jednat o
inženýrskou a stavební přípravu území a následné investice zahrnují developerský projekt a investice do výzkumných a inovačních služeb. Dotace z OPST by měly pokrýt 600 milionů korun.

Částka 41 miliard korun není z hlediska rozpočtu Česka závratná. Je to však docela dost peněz na to, aby ji mohly tři vybrané regiony jen tak promrhat. Je proto potřeba vybírat projekty pečlivě.
Národní orgán pro koordinaci, jehož roli plní ministerstvo pro místní rozvoj (MMR-NOK), přitom má své pochybnosti. Vyplývá to z jeho Zprávy o rizicích implementace programů v roce 2022.

„MMR-NOK vnímá tento program jako rizikový vzhledem k tomu, že prostředky OPST jsou z převážné části čerpány z nástroje Next Generation EU, v jehož rámci musí být v závazku do konce
roku 2023,“ píše se ve zprávě. „S ohledem na zpožděný start programu a omezený čas pro závazkování přidělené alokace vyvstává riziko nedočerpání všech prostředků dle časového
nastavení a případná nutnost jejich navrácení,“ varuje zpráva.

Projekty a jejich přípravou se před dvěma lety zabývala i nevládní protikorupční organizace Transparency International. Sepsala na téma dokument s názvem Spravedlivá transformace a korupční
rizika. Vadila jí mimo jiné zmíněná časová tíseň a porcování na velké projekty.

Článek je součástí série Kde skončí miliardy určené na konec uhlí, kterou podpořil Nadační fond nezávislé žurnalistiky.

SEKCE: Blogy

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.07.2023 (00:41:41) Internet Slezská univerzita v Opavě Charitaopava.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

- V duchu prázdnin a dovolených se nese nový Domovník s číslem 7/2023. Najdete v něm například tip na výlet na zámek do Raduně, který můžete spojit s prohlídkou výstavy nejlepších
snímků patnáctého ročníku fotosoutěže MŮJ SVĚT, pozvánku na Cyrilometodějské slavnosti ve Vlaštovičkách nebo do UniPointu Slezské univerzity v obchodním centru Breda & Weinstein,
kde budou klienti Radosti nabízet kávu. A vedle toho také řadu dalších zajímavostí i praktických rad.

Přejeme všem čtenářům Domovníku vydařené prázdniny a těšíme se v září na shledanou!

Domovník 7/2023

31. Nový Domovník je prázdninově naladěn   
seznam | nahoru
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SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  slezské (1x), univerzity (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.07.2023 (07:46:02) Internet Vedení univerzity Sport.cz - Ostatní David Suchý Sport.cz

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Překvapivá zpráva, která se v předchozích dnech stala skutečností. Do vod největší tuzemské bojové organizace Oktagonu MMA totiž vstoupilo nové jméno, jehož oznámení vyvolalo řadu
rozporuplných reakcí. Éru profesionálního bojovníka totiž hodlá nastartovat teprve dvaadvacetiletý Zbyněk Vlček, kterého mnozí znají především díky působení v reality show Love Island. „Po
oznámení jsem čekal, že bude kritika. Já ale nejdu dělat žádný celebrity fight, chci mezi profesionály. Věřím, že všechny překvapím!“ vysvětluje Vlček, jehož premiéra přijde již 28. července v
rámci speciálního turnaje na Štvanici. V rozhovoru pro Sport.cz mimo jiné vysvětluje i samotný proces přesunu právě do Oktagonu a rovněž nabídku jiné organizace.

Angažování účastníka některé z reality show nebude v podání bojové organizace Oktagon MMA ojedinělou záležitostí. V loňském roce se na turnaji na pražské Štvanici proti sobě
postavilivúčastníci Love Islandu a Survivoru Nathan Dzaba a Adam Raiter. S odstupem roku je tu nová tvář, jejíž příchod ale značí něco jiného. Dvaadvacetiletý Vlček totiž má za sebou amatérské
duely, přičemž nyní naskakuje do hry poprvé v roli profesionála.

Jak se zrodil váš přesun do Oktagonu?

Bylo to tak, jak říkal Ondřej Novotný (spoluzakladatel Oktagon MMA – pozn. red.), že jsem za nimi přišel. Jako první jsem jim ale po účinkování v reality show Love Island napsal na Instagram, jestli
by o to měli zájem. Odpověděli mi. Pak jsme si s Ondrou sedli, mluvili jsme spolu zhruba hodinu a řešili jsme spolu moje plány. Probírali jsme například mojí zápasnickou minulost a podobně.
Zaujalo ho to a plácli jsme si. Další fází bylo ladění termín zápasu, přičemž konkrétní nabídku na zápas na Štvanici jsem dostal zhruba před měsícem. Neváhal jsem ani chvíli.

Před jakou dobou ke kontaktování došlo?

To už bylo dřív. Na konci minulého roku...Prvně se domlouval jiný termín zápasu, ale nakonec to dopadlo takhle. S Ondrou jsme se pak potkali ještě na nějakých akcích, kde jsme o tom také lehce
debatovali.

Zobrazit příspěvek na Instagramu

Příspěvek sdílený Zbyněk Vlček (@zbynekvlcek)

V případě, že by Oktagon tehdy o vás neměl zájem, připadala v úvahu jiná organizace?

Samozřejmě mě oslovilo Clash of the Stars. Měl jsem s nimi schůzku, na které jsme se nedohodli. Pak jsme měli ještě jednu, kde jsem jim ale říkal, že jsem v jednání s Oktagonem, se kterým jsme
byli dohodnuti už na dřívějším termínu zápasu. Pak ale komunikace utichla a do toho se mi znovu ozval Clash s tím, že by pro mě měl zápas s dobrým bojovníkem, o čemž jsem pochopitelně dal
vědět i Oktagonu. Do toho zápasu bych šel jen kvůli tomu zápasníkovi, a ne, aby to byla v uvozovkách nějaká komedie. Oktagon zareagoval tak, že pro mě něco plánují. Ozvali se mi a dojednala
se Štvanice, na kterou se extrémně těším. Už jsem se tam byl jednou podívat a musím říct, že je to krásný turnaj.

Bude se jednat pouze o jeden zápas, nebo je to dlouhodobější smlouva?

(úsměv). Ještě to nemám vyřešené, řeší se to. Ale rozhodně bych byl rád, kdyby to bylo víc zápasů než jeden, ale uvidíme, jak to celé dopadne. Teď je nejdůležitější, jak mi dopadne premiéra.

S oznámením vašeho přesunu do Oktagonu se spustila lavina komentářů. Jaké reakce jste zaznamenal vy?

Okolí mi rozhodně fandí, věděli o tom. Ale co se týče reakcí ostatních lidí, tak jsem očekával, že budou negativní. Ve finále to bylo 50:50. Mnozí si totiž řeknou, že kluk z Love Islandu jde zápasit do
Oktagonu. Navíc i Ondra Novotný říkal, že Štvanici si musí zápasník zasloužit. Ale zas na druhou stranu uvedl, že jsem pro ně zajímavý. Mám příběh a přinesu zase něco jiného. Ale musím říct, že
čím víc se ten zápas blíží, tak hodně lidí se mě zastává a fandí mi.

Umíte se vypořádat s kritikou?

Jsem na to zvyklý. Když oznámení vyšlo najevo, tak jsem čekal, že nějaká kritika bude. Já si ale komentáře u příspěvků ani neotvírám. Vůbec nevím, kdo tam co napíše. Čtu si jenom zprávy od
lidí, kteří píšou jenom mně. A ty jsou jenom pozitivní. Z hejtů si jinak nic nedělám, je mi to úplně jedno. Jsem za ně možná i rád. (smích)

V Oktagonu byste ale bez působení v Love Islandu patrně nebyl viďte?

Rozhodně. Ondra Novotný by o mě v životě neslyšel. Myslím si, že nikdy bych tuhle možnost nedostal a ani bych neměl možnost se živit sociálními sítěmi. Dalo mi to hodně.

Zobrazit příspěvek na Instagramu

Příspěvek sdílený OKTAGON MMA (@oktagonmma)

Možná právě díky této reality show by vás mnozí čekali spíše v organizacích typu Clash of the Stars, které se soustředí na zápasy influencerů a dalších známých osobností. Nemyslíte?

Stoprocentně. Jak jsem ale řekl, o možnosti zápasit v Clashi jsem diskutoval. Byl jsem nalomený, jestli ano, nebo ne. Ze začátku jsem byl stoprocentně za ne. Když mi ale nabídli toho zápasníka,
tak jsem si vlastně řekl proč ne. V tu dobu jsem ale vedl jednání s Oktagonem, který byl pro mě na prvním místě.

Byl jedním z důvodů, proč měl o vás Oktagon zájem i fakt, že máte zápasnickou minulost? Máte za sebou tři amatérské MMA duely, do toho i další zápasy v judu.

Je to tak, ale tyhle věci se o mně moc neví. Všichni mě znají jako kluka z Love Islandu a to je všechno. Pak už neví, že mám takový background. Teď se to sice zlepšilo, už to začínají vnímat, ale
první reakce byly jasné...I proto jsem chtěl profesionální zápas, a ne nějaký celebrity fight. Myslím, že to tady ještě nikdo nikdy neudělal. Věřím, že všechny překvapím.

V rámci premiéry v profi MMA vás ale nečeká nic jednoduchého. V kleci bude stát Slovák Gabriel Török, který má za sebou dvanáct profesionálních zápasů (4-7-1). Není to takhle na začátek až
příliš velké sousto?

Soupeře jsem nevybíral já, kývl na to trenér. A co mi on řekne, tak do toho jdu. Nikoho bych neodmítl. Soupeř sice je kvalitnější a zkušenější, ale o to mi šlo. Nejdu dělat celebrity fighty. Pokud chci
jít mezi profesionály, tak tyhle bojovníky musím porážet. On sice má záporné skóre, ale na to bych se úplně nedíval. Zápasil s dobrými jmény. Je nižší, těžší a určitě bude mít silově navrch. Myslím
si, že to bude chtít tahat na zem. To je můj názor, ale uvidíme.

Byl ve hře ještě jiný soupeř?

Prý ano. Posílali jednoho Slováka, který ještě také není v profesionálech. Toho trenér ale odmítl. Zhruba po týdnu mi řekl, že půjdeme právě s Törökem.

Zobrazit příspěvek na Instagramu

Příspěvek sdílený Zbyněk Vlček (@zbynekvlcek)

32. Z reality show až do Oktagonu: Nabídka, která se neodmítá, říká nováček.
Kritiku očekával  seznam | nahoru
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Profesionální kariéru tedy nastartujete ve věku 22 let. Přichází to v ideální dobu?

Je to hrozně individuální. Samozřejmě jsem chtěl mít více zápasů v amatérech, dařilo se mi...ale potom jsem kvůli Love Islandu přestal na chvíli trénovat, abych tam vůbec odjel (smích). Ale
upřímně, pokud by mi nepřistála tahle nabídka, tak zápasím dál v amatérech. Teď jdu do profi. A jestli je to brzo, nebo ne? To je individuální. Někdo na to má dřív, někdo ne. Já zkušenosti mám a
teď je musím jenom předvést v kleci.

Kde jsou tedy vaše přednosti a slabiny?

Přednosti mám z juda, díky tomu mám dobrý wrestling a zem. A slabiny? Ze začátku to byl postoj. Teď si ale myslím, že už jsem komplexní zápasník.

Není tajemstvím, že se už nějakou dobu připravujete v tělocvičně Gorila MMA, kde trénují i elitní tuzemští bojovníci. Kdo vám dává nejvíc zabrat?

V boxu rozhodně Daniel Škvor. Každou středu tam jezdí spárovat i Patrik Kincl, se kterým se také poměřuji. Ale ten, když mě zalehne, tak je to problém (smích). Ještě bych rád zdůraznil jedno
jméno, a to je Tagir Machmudov. Amatérský mistr světa a Evropy v MMA. Je hodně zkušený, navíc v mé váze. I on mi dává hodně zabrat.

Měl jste nějaké reakce od kluků z gymu právě na váš přesun do Oktagonu?

Bylo víc názorů. Někdo říkal, že je to moc brzo, ale byli tu i tací, co tvrdili, že je to nabídka, která se neodmítá. Také trenér byl ze začátku proti. Když se nad tím ale pozastavil, tak řekl proč ne...Bál
se toho, aby potom o mě nepřišel tím, že si dám jeden fight na Štvanici a skončím. Řekl jsem mu, že takhle to rozhodně nechci. Sedli jsme si a usoudili jsme, že do toho půjdeme.

MMA
Fenomén Oktagon zažil další boom: Lidé jsou nadšení, říká šéf. Zřejmě přijde velkolepá rozlučka

V plánu je to tedy dělat dlouhodoběji?

Chci to dělat a věnovat se tomu. Mám to takhle nastavené. Trénuji celý život a furt budu. Pak už jde jen o to přetáhnout to z tréninku do klece. Neříkám, že u toho vydržím třeba patnáct let, ale
uvidíme, jak to půjde.

Dalo by se čistě zápasením uživit?

Je to dost těžké. Pokud člověk není známější a na top úrovni, tak je to složité. Vidím to u nás v Gorille. Kluci jsou od rána do večera v gymu, neustále dělají soukromky. Jsou tu i další, co chodí do
práce na poloviční úvazek. Já mám to štěstí v tom, že mě živí sociální sítě. To je moje výhoda.

MMA
Program MMA eventů 2023: Kalendář zápasů UFC a OKTAGONU

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), török (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

01.07.2023 (15:45:10) Internet Filozoficko-přírodovědecká fakulta Genus.cz - Články NEZNÁMÝ

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

S recesí a zimou je spojená nová výstava fotografií v Severočeském muzeu v Liberci. Jsou na ní dva soubory snímků - oceňovaného profesionálního fotografa ČTK Romana Vondrouše a
amatérského fotografa Michala Frýdy. Společně vystavují poprvé, řekla dnes ČTK kurátorka výstavy Alena Čechová. Výstava Otisk zimy potrvá do 24. září a spolupořádá ji Liberecká škola
fotografická.

"Roman Vondrouš je ostřílený fotograf, který je držitelem několika ocenění Czech Press Photo, World Press Foto a je také mimo jiné Osobností české fotografie za rok 2022. Michal Frýda je
začínající fotograf, respektive fotografii se věnuje dlouhá léta, ale teď se jí věnuje intenzivněji," dodala Čechová.

Vondrouš vystavuje kolekci z recesistického závodu Prasův běh, během kterého v červnu běžkaři v zimním oblečení obíhají přehradu v Jablonci nad Nisou. Vondrouš prezentuje jeden z
nejvydařenějších ročníků, kdy při recesistickém klání běžkařů bylo ve stínu přes 30 stupňů Celsia. Jeho snahou bylo zachytit závod v kontrastu s běžným děním u vody. "Kdy kolem jablonecké
přehrady se opalují lidé, užívají si krásného letního počasí. Takže to bylo pro mě důležité, nejen závod, ale konfrontovat to s tím každodenním životem," dodal Vondrouš.

Pardubický rodák Vondrouš je fotoreportérem ČTK od roku 2005. Absolvoval Institut tvůrčí fotografie FPF Slezské univerzity v Opavě. V roce 2013 vyhrál v mezinárodní soutěži World Press Photo
kategorii sport. Opakovaně také uspěl v soutěži o nejlepší novinářskou fotografii Czech Press Photo, ve které získal téměř 30 ocenění včetně hlavní ceny, a v řadě dalších světových žurnalistických
fotosoutěžích. Asociace profesionálních fotografů mu udělila titul Osobnost české fotografie za rok 2022.

Frýda na výstavě prezentuje kolekci snímků, kdy pomocí otisků své postavy do sněhu vytvořil pomyslně lyžaře při různých aktivitách, třeba při skialpinismu. Ani on ale kvůli těmto fotografiím
nemusel vyrazit v zimě do hor. "Focené je to u mě na zahradě," vysvětlil Frýda.

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  fpf (1x)

DUPLICITNÍ S: Výstava fotografií Romana Vondrouše a Michala Frýdy je spojená s recesí a zimou ( Genus.cz - Články, Slezská univerzita v Opavě ); Výstava fotografií Romana Vondrouše a Michala
Frýdy je spojená s recesí a zimou (Genus.cz - Články, Institut tvůrčí fotografie );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.07.2023 (12:06:30) Rádio Slezská univerzita v Opavě ČRo - Ostrava - Zprávy (automat) ČRo - Ostrava

Otevřít originál | Otevřít detail| Stáhnout článek

33. Výstava fotografií Romana Vondrouše a Michala Frýdy je spojená s recesí a
zimou  seznam | nahoru

34. Zprávy (automat)   
seznam | nahoru
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12:00
00 bylo 12:00 Český rozhlas ostrava-praha
15 České vysoké školy zařizují nová místa pro ombudsmana mají řešit nevhodné chování na univerzitách Opava bych chtěla od koupit a opravit budovu loutkového divadla studenti vyčistili

a vyzdobili hřbitov v zaniklé obci Pelhřimově
30 na Bruntálsku v pondělí bude slunečno s teplotami do 26 stupňů v poslechu zpráv vás vítá František Tichý Dobré poledne více ombudsmanů nebo nové aplikace pro anonymní
45 nahlašování případů České vysoké školy se snaží zamezit nevhodnému chování pedagogů a studentů na univerzitách ombudsmankou pro celou vysokou školu má od července i Ostravská

univerzita nebo zaměstnanci se

12:01
00 svými problémy svěřují podle mluvčího Olomoucké Univerzity Palackého Egon Havrlant a přibývá to ale jsou to ale spíše jednotky případu Jedná se nejčastěji o etická pochybení ve

způsobu komunikace a od července pro celou školu
15 Ostravská univerzita na univerzitě Karlově je podobná pozice podle mluvčího Václava Hájka na každé fakultě zachycována pomáhat aplikace nenech to být která umožňuje podat anonymní

podnět od příštího roku chce mít ochránce
30 práv i Západočeská univerzita v Plzni Marie Veselá Český rozhlas Opavský magistrát chce koupit budovu loutkového divadla jedná o tom s vlastníkem a církví československou husitskou

budovu chce nechat opravit uvedl
45 toho Martinku se z tiskového oddělení radnice cenu nemovitosti město neuvedlo objekt který má zatím město v nájmu provozuje Středisko volného času Opava a svoje zázemí tam mají

Divadelní soubory dětí i dospělých s omezením

12:02
00 ode dneška musí počítat řidiči na dálnici D35 Silničáři začali opravovat úsek mezi litovlí a křen na Olomoucku dopravu svedli do jednoho pruhu v každém směru během prací bude uzavřen a

také třeba odpočívadlo Unčovice
15 pokračuje Martin Smolka šéf Olomoucké pobočky Ředitelství silnic a dálnic si myslíš že Výhodou tohoto úseku mezi Litovli jak jsem je ta že jsme skoro celém úseku je vedena Souběžná

silnice krajská
30 nižší třídy takže určitě tam místní doprava bude využívat i toho že bude využívat tuto komunikaci opravy potrvají do listopadu a budou stát více než 170 milionů hřbitov
45 U gotického Kostela Svatého Jiří jediný pozůstatek zaniklé osady v Pelhřimově na Bruntálsku od tohoto týdne doplňuje 13 objektu které tam na prázdninové letní škole architektury vytvořili

studenti architektury vysokého učení technického v

SEKCE: Zpravodajství

KLÍČOVÁ SLOVA:  univerzitách (1x), opava (1x)

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.07.2023 (13:50:03) Internet Vedení univerzity Ruik.cz - Články Michael Pastva

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Zbyněk Vlček je novým členem organizace Oktagon MMA. V ní si střihne minimálně jeden zápas, jeho soupeřem bude Gabriel Török. Jeho příchod některým bojovníkům příliš
nevoní, nejhlasitější byl Václav Mikulášek. Ten se do Vlčka pořádně opřel.

Během minulého měsíce se na veřejnost dostala informace o příchodu Zbyňka Vlčka do Oktagonu. Bývalý účastník reality show Love Island to ale pochopitelně nebude mít s fanoušky snadné.

Okamžitě jsme mohli číst negativní reakce na to, že se z Oktagonu stává Clash of the Stars, kde se zaměřují na zápasy celebrit či lidí ze sociálních sítí. A právě mezi ně se Vlček bezpochyby řadí.

Není to ale tak jednoduché. Zatímco většina zápasníků v Clashi nemá z bojovými sporty a mnohdy ani žádným sportem zkušenosti, Vlček se odmala věnuje judu. A i díky tomu se s Oktagonem
domluvil na zápase, kterého se dočkáme na páteční Štvanici.

Několika zápasníkům organizace se tento krok směrem k zápasu člověka, který nemá s MMA mnoho zkušeností nelíbí, avšak jediným výrazně hlasitějším byl Václav Mikulášek.

Ten reagoval na jeho Instagramu větou: „Chci změnu soupeře, prosím tohle ne.“ Vlček poté reagoval skrze rozhovor. „Já komentáře na sítích nečtu, ale kamarád mi posílal screen.

Že budou tohle psát i samotní fighteři, jsem upřímně nečekal, ovšem nemám co víc k tomu říct. Jestli si tím chtěl Vašek jen polechtat svoje ego, kdoví. Já to každopádně neřeším,“  řekl pro
Kaocko.cz.

Mikulášek se ale rozhodl, že celou věc utichnout nedá. „Já to řeknu hodně upřímně. Jediný důvod, proč si dostal možnost, je to, že ti Mach přebral přítelkyni.“

Reagoval tím na Sabinu Karáskovou, se kterou se Vlček seznámil na Love Islandu a k rozpadu jejich vztahu došlo krátce poté, co navštívili společně Oktagon v Ostravě, kde měli místa vedle
zápasníka Makhmuda Muradova. Právě s ním poté Karásková navázala vztah.

Zdroj: Kaocko.cz, Instagram

SEKCE: Sport

KLÍČOVÁ SLOVA:  gabriel (1x), török (1x)
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02.07.2023 (16:37:48) Sociální sítě Slezská univerzita v Opavě Facebook - Příspěvky Obchodně podnikatelská fakulta v Karviné, Slezská univerzita

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

Úspěšní absolventi Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné � slavili své promoce! ��Byly to dny plné emocí, slz štěstí a radosti, kdy se studenti odměnili za svou tvrdou práci, oddanost a
plné úsilí. �Za akademický rok 2022/2023 v I. termínu státnic za bakalářské studium uspělo celkem 196 studentů, z toho 7 prospělo s vyznamenáním. Za navazující magisterské uspělo 91
studentů, z toho 7 prospělo s vyznamenáním. �� Všem absolventům � srdečně gratulujeme k jejich úspěchu. � Ať vám cesta, která je před vámi, přináší nejen profesní úspěch, ale také
spokojenost a štěstí. � � Fotografie z promocí absolventů naleznete zde � https://go.slu.cz/promoce

35. Mikulášek reaguje na Vlčka v Oktagonu: Jediný důvod, proč si dostal
možnost, je to, že ti Muradov přebral přítelkyni  seznam | nahoru
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SEKCE: Instituce a organizace

KLÍČOVÁ SLOVA:  karviné (1x), slezská (1x), univerzita (1x)

DUPLICITNÍ S: Úspěšní absolventi Obchodně podnikatelské fakulty… ( Facebook - Příspěvky, Obchodně-podnikatelská fakulta );

Datum Kategorie Téma Zdroj Autor

02.07.2023 (17:51:02) Internet Institut tvůrčí fotografie Hanackyvecernik.cz - Články David Hrbek

Otevřít originál | Otevřít detail | Přeložit článek| Stáhnout článek

A pak jdete v sobotu 24. 6. do centra, jdete tam ne náhodou, ale cíleně, protože víte, že se má konat festival Olomouc (o)žije a letos má být největší, tak jste zvědaví, už od osmi ráno se na
různých místech vystavují fotografie významných autorů (Jindřich Štreit, Petr Zatloukal, Milena Valušková, Jiří M. Doležel, Svatopluk Klesnil, Vladimír Janek, Zdeněk Sodoma, Juraj Sosna a
spousta dalších), od deseti začínají hudební produkce a když se podíváte, kdo kde hraje a zpívá, tak to za chvíli vzdáte, protože se v těch jménech nejen ztratíte, ale taky zjistíte, že v jednu chvíli
hrají a zpívají na dvou různých místech dva tři interpreti, které byste chtěli slyšet a vidět, jenomže to se vám nemůže podařit, protože prostě nestíháte. A tak si vyberete s těžkým srdcem za ten den
jednoho a zbytek necháte na náhodě, zajímá vás prostě, kdo jsou ti ostatní, kteří figurují na seznamu webových stránek www.olomouczije.cz, jdete tam, kde vidíte větší shluky lidí a slyšíte, že
odtamtud se linou pro vás zajímavé zvuky, a když tam dojdete, tak jste hned v davu a vůbec vám nevadí, že je tam hodně lidí, naopak si to užíváte. A zjišťujete, o kolika lidech jste neměli ani šajn,
kolik je tady skvělých lidí a že jestli to půjde takhle dál, tak možná ne příští rok, ale za dva roky určitě se to bude muset natáhnout na celý víkend, protože tolik místa, aby se uspokojila taková
spousta účinkujících a posluchačů, tolik tu v centru nebude. A tak jsme od odpoledne až do pozdních večerních hodin brouzdali s rodinou městem, vždycky jsme se někde zastavili a pak šli zase
dál, bylo nám líto, že už produkce končí, ale pak nás zase nadchlo, že jinde začíná zase jinak dobrý koncert a tak to šlo až do těch jedenácti.

A člověk odcházel s pocitem, že je všechno správně a že se nemá nechat někdy zbytečně otrávit optickým klamem, že tady se tady nic neděje, že tady nemáme vlastní tvůrčí síly, protože to prostě
není pravda.

David Hrbek, lektor Muzea umění Olomouc

SEKCE: Kraje, Města a obce

KLÍČOVÁ SLOVA:  jindřich (1x), štreit (1x)
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